
stanbul Vergi Dai-
resi Başkanlığı
ekipleri, hatalı

Katma Değer Vergisi (KDV)
oranlarının uygulandığı gö-
rülen işletmelerde denetim-
leri yoğunlaştırdı. Yüksek
oranlı ürün teslim ettiği hal-
de düşük oranlı KDV kesen
işletmelere yönelik Beşiktaş,
Şişli, Fatih, Beyoğlu ve Ka-
dıköy'de gerçekleştirilen
saha denetimlerine 200 ge-
lir uzmanı katıldı. Dene-
timlerde yaklaşık 1600 mü-
kellef denetlendi. Yapılan
incelemelerde usulsüzlük
tespit edilen işletmeler hak-
kında tutanak tutularak ce-
zai işlem uygulandı.

İstanbul Vergi Dairesi
Başkanı Rıza Bilgiç, vergi
denetimi öncesi İstanbul
Vergi Dairesi Başkanlığında
gazetecilere, bugün 45 araç
ve 200 gelir uzmanının ka-
tılımıyla Beşiktaş, Şişli, Fa-
tih, Beyoğlu ve Kadıköy'de

restoran, pastane, fırın, kafe
ve eczane işletmek suretiyle
faaliyet gösteren mükellef-
lere yönelik vergi denetim-
lerinin gerçekleştirildiğini
söyledi. Rıza Bilgiç, İstanbul
Vergi Dairesi Başkanlığı ola-
rak vergi denetimlerinde en
önemli amaçlarının "kayıt

dışılığı ve kayıt dışı faali-
yetleri engellemek" oldu-
ğunun altını çizerek, "Bu
kapsamda özellikle KDV
oranlarını yanlış uygulamak
suretiyle yüksek oranlı ürün
teslim ettiği halde, düşük
oranlı KDV kesen ve belge
düzenleyen mükelleflerle

alakalı denetimlerimiz ar-
tarak devam edecek." diye
konuştu. Denetimlerde hem
mükelleflere hem de vatan-
daşlara vergi konusunda
rehberlik etmeye çalıştıkla-
rını da anlatan Bilgiç, uyum-
lu olmayan mükelleflere ce-
zai müeyyideleri uygulamak

suretiyle kayıt dışılığı önle-
mek için çalışmalarını sür-
dürdüklerini söyledi.

Rıza Bilgiç, gerek fiş ya
da fatura düzenlemeyen ge-
rekse de KDV oranlarını ha-
talı olarak uygulayan mü-
kelleflere ceza kesileceğini
belirterek, vergi mevzuatı
uyarınca fiş vermeyen işlet-
melere her bir fiş için 3 bin
400 lira, fatura vermeyen
işletmelere ise her fatura
için 3 bin 400 liradan az ol-
mamak üzere belgede yer
alması gereken tutarın yüzde
10'u oranında özel usulsüz-
lük cezası kesildiğini anlattı.
Bu yıl KDV oranlarına yöne-
lik yapılanlar dahil olmak
üzere belge düzenine yönelik
33 bin 360 denetim yapıldı-
ğını kaydeden Bilgiç, 2024
yılında yapılan saha dene-
timlerinde uyumsuzluk gös-
teren mükelleflere yaklaşık
1,5 milyar lira ceza kesildiği
bilgisini verdi. » Sayfa 3’te

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, Üsküdar'da
akaryakıt istasyonu çalışan-
larını ziyaret etti. Öğle saat-
lerinde Kısıklı'daki konutun-
dan ayrılan Erdoğan, Kiraz-
lıtepe Mahallesi Mehmet
Akif Ersoy Caddesi'ndeki bir
akaryakıt istasyonuna geldi.
Firma yöneticileri ve çalı-
şanlarıyla sohbet eden Er-
doğan, çıkışta kendisini bek-
leyen Kirazlıtepe Kentsel Dö-
nüşüm Uygulama Alanı'nda

görevli işçilerle fotoğraf çek-
tirdi.  Petrol istasyonundan
ayrılan Erdoğan, aynı cad-
denin Ferah Mahallesi sınır-
larında kalan bölümünde
kendisine sevgi gösterisinde
bulunan bir grup vatanda-
şın önünde aracını durdur-
du. Burada vatandaşlarla
sohbet eden Erdoğan, ço-
cuklara oyuncak hediye
etti. Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, daha sonra Vahdettin
Köşkü'ne geçti. » Sayfa 7’de
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Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanı Vedat Işık-
han, "1 Mayıs gibi önem-
li bir günde tüm pay-
daşlarımızla daha fazla
dayanışma içinde olma-
ya ve işçi haklarının ko-
runması için birlikte ça-
lışmaya devam edece-
ğiz." dedi.Sosyal diyalog
mekanizmalarına daha
önce olmadığı kadar

önem verdiklerini dile
getiren Işıkhan, sendi-
kalarla, sivil toplum ku-
ruluşlarıyla sürekli bir
araya geldiklerini, sen-
dikaların görüşünü al-
madan hiçbir karara
imza atmadıklarını, sen-
dikaların Çalışma Mec-
lisi'nde değerlendirme-
lerini özgürce yapacak-
larını anlattı. » Sayfa 7’de

Elektrikli araçlara tale-
bin artmasıyla iş yeri
sahipleri, hem teşvik
hem de müşterilerinin
taleplerini karşılamak
için işletmelerinin önü-
ne araç şarj üniteleri
kuruyor. Gelişen tekno-
lojiyle elektrikli araç kul-
lanımına yönelimin art-
ması şarj ihtiyacına yö-

nelik projeleri de hız-
landırdı. Trafikte sayıları
her geçen gün çoğalan
elektrikli araçların şarj
edilebilmesi için kurulan
istasyonların yanı sıra
evlerin bahçesine, site-
lerin otoparkına ve iş-
letmelerin önüne yer-
leştirilen ünitelerin sayısı
da arttı. » Sayfa 6’da

İYİ Parti Genel Başkanı
Meral Akşener, "Bugün
üzerime düşen her şeyi
yapmış olmanın huzu-
ruyla son kez karşınız-
dayım. Hiçbir hesaba,
hiçbir pazarlığa, hiçbir
sahtekârlığa girmeden
milletin sesini duyurmuş
olmanın mutluluğuyla
son kez karşınızdayım.
İYİ Parti olarak varlığı-
mızı, onurumuzu, du-

ruşumuzu pazarlık ma-
salarına meze ettirme-
miş olmanın gururuyla
son kez karşınızdayım"
dedi. İYİ Parti’nin kuruluş
hikayesinden bahseden
Akşener, “Biz bugünlere
çiçek bahçelerinden de-
ğil, mayın tarlalarından
geçerek geldik. Cümle
aleme meydan oku-
duk. ifadelerini kullan-
dı. lİSTANBUL-İHA
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Hazine ve Maliye Bakanlığının kayıt dışılık ve hatalı KDV ile mücadelesi sürüyor. İstanbul'da yıl başından bugü-
ne kadar 33 bin 360 denetim yapıldı. Uyumsuzluk gösteren mükelleflere yaklaşık 1,5 milyar lira ceza kesildi. 

Ahmet Pura, sahte ve
taklit kozmetik ile güneş
kremlerinin iç ambalaj
etiketlerinde düzensiz ba-
sımlara sıkça rastlandığını

belirterek, ürünlerin eti-
ketlerinin basılma dü-
zenine ve simetrisine
dikkat edilmesi gerekti-
ğini bildirdi. » Sayfa 2’de 

Eski çağlar-
dan bu yana
başta boğma-
ca ve göğüs
kanseri teda-
visinde kulla-
nılan erguvan
ve şerbeti... Erguvan'ın es-
kiden Türk mutfağında ol-
dukça nadide bir yeri vardı.
Erguvan ağacının kabukları
ve yapraklarından şifalı çay

yapılır. Bu şi-
falı çay terle-
me ile vücut-
taki zararlı
maddelerin dı-
şarı atılmasına
yardım eder.

Kas ağrıları için de iyi geldiği
bilinmektedir. Erguvan şer-
beti günümüzde yapımı pek
bilinmese de bu şerbetin
tarihi ötelere dayanır.
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Galatasaray’da Dursun Özbek
yeniden başkanlığa aday

‘Sahte kozmetik ürünleri ve güneş
kreminde ambalaja dikkat’ uyarısı

Osmanlının şifalı içeceği; Erguvan Şerbeti

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Galatasaray Kulübü Başkanı Dursun Öz-
bek, yaklaşık 1 ay içinde yapılacak olağan
seçimli genel kurulda yeniden başkanlığa
aday olduğunu söyledi. » Sayfa 11’de

HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 12’DE

İ
Akşener: Üzerime düşen her şeyi yapmış
olmanın huzuruyla son kez karşınızdayım

Elektrikli araç sayısı artınca işletmeciler
iş yerlerine şarj üniteleri kurmaya başladı

HAVELSAN siber gü-
venlik uzmanları, NA-
TO'nun dünyanın en
gelişmiş gerçek za-
manlı siber savunma
tatbikatına katıldı. HA-

VELSAN siber güvenlik
uzmanları, tatbikatta
altyapı ve senaryo
oluşturma görevle-
riyle "Yeşil Takım"da
yer aldı. » Sayfa 3’te 

Türk yazılımcılar ‘siber
kalkan’a güç kattı

Türkiye Esnaf
ve Sanatkarları
Konfederasyonu
(TESK) Genel
Başkanı Bend-
evi Palandöken,
"Bu yıl yapılacak
düğünlerle bir-
likte evliliklerin 500 milyar
liralık ekonomi oluşturması
bekleniyor." ifadesini kullandı.

Palandöken,
yaptığı yazılı
aç ık lamada,
yuva kuracak
çiftlerin yaptığı
harcamaların
başta mobilyacı,
beyaz eşyacı,

kuyumcu, tekstilci olmak üze-
re çok sayıda esnafı etkile-
diğini bildirdi. » Sayfa 6’da

Leylâ İpekçi eserlerinde, eğitimi
entelektüel birikiminin üstünde
öyle bir dil kullanır ki katman
katman yüreğinin dehlizlerini
aralar. Sadeliği ilham olur, in-
sanı iç yolculuğa, kâinatı oku-
maya kavramaya davet eder. 

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 3’te 

İstanbul’un ilk kamusal çağdaş
sanat müzesi olan “İstanbul
Sanat Müzesi” Haliç Tersa-
nesi’ndeki ‘Ah Güzel İstanbul’
sergisi 3 Eylül 2024 tarihine
kadar ziyaret edilebiliyor. 

SENA TUNÇ » 8’de 

Yüzünü Herkesten
Saklar Gibi

Fatih, Bellini ve meçhul
genç adam (2)

Esnafın bu yıl düğünlerden beklentisi büyük

Şehit ve gazi
ailelerine
TOGG 
hizmeti

Cumhurbaşkanı Erdoğan
Üsküdar’da akaryakıt istasyonu
çalışanlarını ziyaret etti

Bakan Işıkhan: 1 Mayıs’ta paydaşlarımızla 
dayanışma içinde olmaya devam edeceğiz

Vergi kaçırana taviz yok
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“Yılın Ebesi” seçilen İlkay
Topçu, 5 yıldır annelerin
mutluluğuna tanıklık ediyor
14 Mart Tıp Bayramı'nda
Haliç Kongre Merkezi'nde
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan ve eşi Emine Erdo-
ğan ile Sağlık Bakanı Fah-
rettin Koca'nın da katıldığı
programda "Yılın Ebesi" bel-
gesini alan Topçu, 5 yıldır
sürdürdüğü mesleğini çok
sevdiğini ve ebe olmaktan
mutluluk duyduğunu söyledi.
Doğuma, annelerin o anda
yaşadığı mutluluğa her an
şahit olduğunu anlatan Top-
çu, "Gerçekten o anları ya-
şamak kadar güzel bir şey
yok. İşimi çok severek yapı-
yorum. Takdir görmek, te-
şekkür görmek de çok güzel
bir şey. Mesleğimiz boyunca
biz bunu yaşıyoruz. Gerçek-
ten çok şanslı olduğumu dü-
şünüyorum." dedi. Hastalar
için hastanede anı defterinin
bulunduğunu ifade eden Top-
çu, şöyle konuştu: "Hastala-
rımız güzel anları yazıya dö-
küyor. Hastalarımız çok güzel
şeyler yazıyor. Biz o defteri
sonra okuduğumuzda çok
mutlu oluyoruz. Çok güzel
şeyler yazıyorlar. Anılarını
paylaşmaları bizim için de
çok güzel bir şey. Bu hafta

bir hastam geldi, 3,5 yıl önce
doğumunu yaptırmışım.
Bana teşekkür etmek için kı-
zıyla birlikte gelmiş. Çok tat-
lılardı. Biz hastalarımızı unu-
tabiliyoruz ama onlar burada
yaşadığı anıları, mutluluğu,
hiçbir şeyi unutmuyor. Bizleri
unutmuyorlar. Takdir görmek
çok güzel. Unutulmamak çok
güzel bir şey. Sağlık Bakanımız
da geçen gün bir yazı paylaş-
mıştı, 'Ebeler anneleri, anneler
ebeleri hiç unutmaz' diye. İyi
ki ebeyim." Yılın ebesi seçil-
diğini için gurur duyduğunu
vurgulayan Topçu, şunları
kaydetti: "Sayın Cumhurbaş-
kanımız bize bunun için bir
ödül belgesi takdim ettiler.
Cumhurbaşkanımız, Cumhur-
başkanımızın eşi, Sayın Sağlık
Bakanımız, hepsinin katıldığı
güzel bir ödül töreni yaşadık.
Onun için de çok mutluyum,
çok gurur duyuyorum. Her-
kese bunun için çok teşekkür
ediyorum. Beni buna layık
gören başta başhekimimiz,
başhemşiremiz ve bütün
ekip arkadaşlarıma, güzel
dileklerini ileten bütün has-
talarımıza çok teşekkür edi-
yorum."  lYOZGAT-AA

Sahte kozmetik ürünleri ve güneş
kreminde ambalaja dikkat edilmesi uyarısı
TOBB Türkiye Kozmetik ve Te-
mizlik Ürünleri Sanayi Meclisi
Başkanı Ahmet Pura, AA muha-
birine yaptığı açıklamada, Türki-
ye'de yıllık ortalama 5 milyon
kutu dermokozmetik güneş ko-
ruyucu ürünün eczanelerde, 7,5
milyon kutu güneş koruyucu ürün-
lerin de e-ticaret yoluyla satıldığını
söyledi. Pura, zincir marketler,
çevrimiçi perakendeler ve güzellik
mağazalar üzerinden satış sayısı-
nın da yıllık ortalama 5 milyon
kutu olduğunu dile getirdi. Sahte
ve taklit güneş koruyucu kremle-
rinin orijinallerinden nasıl ayırt
edileceği konusunda da bilgi veren
Pura, kozmetik ürünlerinin ecza-
nelerden, güvenilir yetkili satıcı-
lardan ve satış noktalarından alın-
masının önemine işaret etti. Ürü-
nün, "Ürün Takip Sistemi"nde
kaydının bulunup bulunmadığının
sorgulanması gerektiğini anlatan
Pura, sahte ve taklit ürünlerde
sıkça görülen, ambalajın şişmesi
durumuna dikkat edilmesi tavsi-
yesinde bulundu. Güneş koruyucu
kremlerin iç ve dış olmak üzere
farklı ambalajlara sahip olabildiğini
ifade eden Pura, şunları kaydetti:
"Sahte ve taklit ürünlerin iç am-

balaj etiketlerinde sıklıkla rastlanan
düzensiz basımlar nedeniyle eti-
ketlerin basılma düzenine ve si-
metrisine dikkat edilmelidir. Ori-
jinal ürün etiket ve ambalajlarında
firmaya özel fontlar kullanılmakta
olup satın alınan ürünlerde bu
yazı stil ve fontlarının yer alıp al-
madığı kontrol edilmelidir."

Pura, güneş ışınlarının "UVA"
ve "UVB" ışınlarından oluştuğunu
ifade ederek, güneş koruyucu krem
seçilirken söz konusu iki ışından
da koruyan nitelikte olması ge-
rektiğini söyledi. Ürünün geniş
spektrumlu olması ve kızılötesi
ışınlara karşı da koruma sağlaması
gerektiğini aktaran Pura, "Bu özel-
likleri barındırmayan ürünlerde
güneşten tam bir koruma bekle-
nemez ve ilgili ürünler cilt yaş-
lanmasına karşı etki, lekelenmeyi
önleme, en önemlisi güneş yanığı
ve ilerleyen dönemlerde cilt kan-
seri riskine karşı koruma işlevlerini
yerine getiremezler." dedi. Pura,
güneş kremlerinin fiziksel ve kim-
yasal koruyucu olarak iki çeşidi
olduğunu belirterek, fiziksel ko-
ruyucu olanların ciltten temizlen-
mesinin kimyasallardan daha kolay
olduğunu anlattı. lANKARA-AA
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Kene tutunmasına dikkat: “Sigara
basıp, kolonya dökmeyin” uyarısı
Düzce Üniversitesi Tıp Fakültesi
Acil Tıp Anabilim Dalı Başkanı
Dr. Öğr. Üyesi Erdinç Şengüldür,
yaz aylarında artan kene ısırık-
larına karşı alınabilecek önlemler
hakkında bilgilendirmelerde bu-
lundu. Havaların ısınmasıyla bir-
likte kene ısırması sonucu acil
servise başvuran hasta sayısında
artış yaşandığını söyleyen Şen-
güldür, alınacak önlemlerle ke-
nelerden korunulabileceğinin al-
tını çizdi. Kenelerin soğuk hava-
larda toprak altına çekilerek ya-
şadıklarını söyleyen Dr. Öğr. Üyesi
Şengüldür, havaların ısınmasıyla
birlikte kenelerin dışarı çıkarak
beslenmek amacıyla etraflarında
bulunan canlılara tutunmaya
başladıklarını ve bu esnada ke-
nelerin diğer hayvanlardan ya
da direkt olarak topraktan insana
geçtiğini ifade etti. Erdinç Şen-
güldür, "Buralarda yaşayan hay-
vanlara ve insanlara tutunarak
beslenmeye çalışırlar ve konak-
larını enfekte ederler. Kene ma-
ruziyeti nedeniyle başvuran has-
talarda genellikle kırsal alanlarda
yaşayan kişilerden ya da bu alan-
lara piknik ya da gezi nedeniyle
gitmiş kişilerden oluşmaktadır.
Kene vücutta herhangi bir yere
tutunabilir. Kollar ve bacaklar
gibi tespit edilmesi kolay yerler
olabildiği gibi koltuk altları ka-
sıklar gibi kıvrımlı, tespiti zor

alanlarda da tutunabilmektedir"
dedi.  Vücuda tutunan kenenin
ne kadar erken çıkarılırsa hasta-
lığın bulaşma riskinin de o ölçüde
azalacağını vurgulayan Şengül-
dür, "Kenenin düzgün çıkarılması
hastayı daha fazla enfekte et-
memesi açısından önemlidir. Bu
nedenle kene tarafından ısırılan
vatandaşlarımızın öncelikle en
yakın sağlık kuruluşuna başvur-
malarını öneriyoruz. Eğer bir
sağlık kuruluşuna gitmek müm-
kün değilse kişinin keneyi vakit
kaybetmeden çıplak elle dokun-
madan (bir pensle sağa sola oy-
natarak, ezmeden, çivi çıkarır
gibi) kendisinin çıkarmasını veya
çıkarttırmasını tavsiye ediyoruz.
Kenenin uzaklaştırılmasından
sonra eller su ve sabunla yıkan-
malı, kenenin tutunduğu bölge
tentürdiyot, kolonya veya deter-
janlı su ile temizlenmelidir. Vü-
cuduna kene yapışan kişiler 10
güne kadar ani başlayan ateş,
baş ağrısı, yoğun halsizlik, bulantı
ve kusma gibi şikayetler yönün-
den kendilerini izlemeli, böyle
bir şikayetin olması durumunda
en yakın sağlık kuruluşuna baş-
vurmalıdır. Keneleri vücuttan
uzaklaştırmak amacıyla üzerle-
rine sigara basmak, kolonya veya
gazyağı dökmek gibi yöntemlere
başvurulmamalıdır" ifadelerini
kullandı. lDÜZCE-İHA

stanbul Atlas
Üniversitesi İn-
san ve Toplum

Bilimleri Fakültesi Psikoloji Bö-
lümü Öğretim Üyesi Prof. Dr.
Hacer Nermin Çelen, 22-28
Nisan TV İzlememe haftası ve-
silesiyle yaptığı açıklamada
televizyonun çocuk gelişimi
üzerindeki etkilerini değerlen-
dirdi. Kitle iletişim araçlarından
biri olan televizyonun günlük
yaşama dahil olmasından iti-
baren özellikle çocuklar üze-
rindeki etkilerinin de in-
celendiğini belirten
Prof. Dr. Çelen, kıta
Avrupası’nda televiz-
yonun yavaş yavaş
evlere girmesinin
İkinci Dünya Savaşı
sonrası olduğunu
söyledi. Savaş son-
rası televizyonun ev-
lere girmeye başladığı
zaman bu konuda ça-
lışma yapanlar olduğunu
belirten Prof. Dr. Çelen, “O
dönemde araştırma yapanlar
‘Çocukları televizyon karşısına
oturttuklarında televizyondan
gelen bütün mesajları çocuklar
içselleştiriyor’ diye düşündüler.
Hatta o dönemde televizyon-
dan gelen tüm mesajları içsel-
leştirdikleri için çocuklara co-
ach potatoes yani koltuk pa-
tatesi ya da zombi adını ver-
mişler” açıklaması yaptı. 
Çocuklar seçme
gücüne sahip

Bu alandaki çalışmaların
20. yüzyılın ikinci yarısından
itibaren devam ettiğini kay-
deden Prof. Dr. Çelen, “Bu ça-

lışmalar-
da ise ço-

c u k l a r ı n
zombi ya da

coach potatoes
yani koltuk patatesi

olmadığı, çocukların bilişsel
yapılarının yetişkinlerden belki
farklı ama çocukların da neyi
seyredebileceklerini seçebilecek
güçte olduklarını söylüyorlar.
Yani çocuk kendisine aşina
olan şeyleri, animasyonları,
cıngılları, reklamları ve kadın
seslerini tercih ederek seyre-
diyor. Erkek seslerini tercih et-
miyorlar” dedi.

1970’lerden itibaren farklı
görüşlerin öne çıktığını, bu
görüşlere göre çocukların seçici
olduğunun ortaya çıktığını be-
lirten Prof. Dr. Çelen, “Çocuk-
ların anlamadığı, senaryosu
oldukça karmaşık bir dizi ilgi-

lerini çekmiyor. Çalışmalarda
aslında çocuğun seçici olduğu
vurgulanıyor” diye konuştu.
Öykü şemaları
gelişmezse ilişki
kuramıyor

Yaşına uygun şekilde tel-
evizyon izlemenin çocukta
öykü şeması geliştirmeye kat-
kıda bulunduğunu belirten
kaydeden Prof. Dr. Çelen, “Di-
yelim ki o evde televizyon sey-
redilmiyor. Bizim büyürken
bazı vakaların nasıl örüntü-
lendiğini görmemiz gerekiyor.
Mesela hırsız-polis ne demek,
şiddet ne demek, ne zaman
şiddet ortaya çıkar? Şiddet
çizgi filmlerde de var. Bu se-
naryoları çocuk izlemez ise
gelecekte kavramlar arasında
ilişki kuramıyor. Eve televiz-
yonun geç geldiğini düşünelim:

Çocuk 6-7 yaşından sonra tel-
evizyon izlediğinde bu öykü
şemaları geçmişte geliştirme-
diği için karmaşık şeyleri an-
lama şansını yitiriyor yani ba-
kıyor ama anlamıyor. İlişki ku-
ramıyor” dedi.
Çizgi filmlerde de
şiddet var

Çizgi filmlerin çocukla be-
raber izlenerek algısal bakış
açısını değiştirmek gerektiğini
belirten Prof. Dr. Çelen, “Tom
ve Jerry çok masum bir çizgi
film gibi. Tweety de çok ma-
sum görünüyor ama orada da
şiddet var. Tom’un kuyruğu
kesiliyor, köpeğe balyozla vu-
ruluyor. Çocukla yan yana otur-
mak lazım. Çocuk kahkahalar
atıyor. ‘Peki senin kuyruğun
olsaydı ve senin kuyruğun ke-
silseydi ya da senin parmağın

kesilseydi ister miydin?’ şek-
linde sorular sorulmalı. Çocuk
‘istemem’ diyecek. ‘Bize komik
geliyor ama güzel bir şey değil’
denilmesi gerekiyor. Böylece
algısal bakış açısını değiştiri-
yorsun” şeklinde konuştu.
Yasak yerine
açıklama yapılmalı

Televizyonda uygun içerik-
lerin belirli sürelerde izletile-
bileceğini kaydeden Prof. Dr.
Çelen, “Evde saatlerce sabah-
tan akşama kadar televizyonun
açık olduğu zamanlarda ebe-
veynlerin çocuğun seyredip
seyredemeyeceği şeyleri kont-
rol etmesi mümkün değil. Ya-
sak her zaman caziptir. Çocuk
neden bunu yasakladılar diye
kenardan bakıyor. Çocuğa her
şeyi seyretmemesi gerektiğini
açıklamamız gerekiyor” dedi.

Çocuğun mutlaka takip edil-
mesi gerektiğini söyleyen Prof.
Dr. Çelen, “Anne babaların ör-
nek olması, kural koyması ve
seçici olması gerekiyor. Çocuk
ne oynuyor, hangi televizyon
programını izliyor, takip ediyor,
bunun bilinmesi lazım. Bazen
geri bildirim vermek için ço-
cukla beraber oturmaları ge-
rekiyor. Anne ya da bakım ve-
ren tutumu önemli. Teknolo-
jiden de uzak kalamayız. Ço-
cuğun zarar görmeyecek şe-
kilde teknoloji kullanmayı bil-
mesi gerekiyor. Çocuğun tek-
noloji kullanımı konusunda
bir deneyimi olması da gere-
kiyor. Neyi ne kadar kullan-
ması gerektiğini kurallarıyla
öğrenmesi lazım” şeklinde ko-
nuştu. lİSTANBUL-İHA

İ

Toz taşınımı akciğerlerde
tahribat oluşturuyor
Özel Denizli Cerrahi Hastanesi Göğüs
Hastalıkları Uzmanı Dr. Ferit Özen,
yurdun tamamını etkileyen Afrika çöl
tozları hakkında uyarılarda bulundu.
Son günlerde Afrika ve Arabistan çöl-
lerinden kalkan tozun ülke üzerindeki
hava kalitesiyle birlikte insan sağlığına
da olumsuz etkisi olduğunu ifade
eden Dr. Özen, “Toz taşınımı atmos-
ferde bulunan özellikle bitki polenle-
rinin, kum tanelerinin rüzgarlarla bir-
likte taşınmasını gösteren bir şeydir.
Bu taşınan polenler ve kum taneleri
insanların solunum yollarına girdikleri
için ciddi göğüs hastalıkları sorunları
oluşturmaktadır. Özellikle astım,
KOAH, hava yolu aşırı duyarlı olan
insanlar ve bağışıklık sistemi düşük
olan insanlarda ciddi rahatsızlıklara
yol açar. Bu sebepten dolayı kronik
rahatsızlığı bulunan hastaların ciddi
bir rahatsızlık yaşamamaları için bir
takım önerilerimiz var. Hastaların ök-
sürük, nefes darlığı ve hırıltılı nefes
alma durumlarında mutlaka doktora
görünmeliler” dedi. Astım hastalarının
ilkbahar aylarında sık geldiğini aktaran
Dr. Özen, “Bu sene daha bir yoğun
görüyoruz. Çünkü sebebi polenler ne-
deniyle astım hastalarının atak sayı-
larının artması. Toz taşınımı sürecinde
polenler havada asılı kalıyor. Havada
asılı kalan polenleri teneffüs ediyoruz.
Teneffüs ettiğimiz zaman da hava
yollarında kasılma ve ödeme bağlı
bir takım şeyler oluyor. Bu da bize
nefes dağlığı, öksürük ve hırıltılı so-
lunma olarak geliyor. Daha önceki
süreçlerde yağmur daha fazla yağdığı
için bu polenler havada asılı kalmayıp,
yere gittiği için daha az görüyorduk.
Şu anda bu tarz şikayetleri daha
fazla görüyoruz. Hastalar bizlere uzun
süren öksürük şikayetleriyle geliyor.
Göğüs Hastalıkları uzmanı arkadaş-
larımızla görüştüğümüzde 1 ay, 2 ay,
hatta 3 ay süren öksürük şikayetiyle
başvuran hastaların olduğunu duyu-
yoruz. Toz taşınımı da bunun aktif
faktörlerinden biri. Bu maddeler hava
yollarına girdiklerinde nefes darlığı,
öksürük ve tıkanmadan ziyade akciğer
tahribatlarına da yol açar.” şeklinde
konuştu. lDENİZLİ-AA

Yaşına uygun ve kurallı televizyon izlemeyen 
çocuklar, olaylar arasında ilişki kuramayabilir
Yaşına uygun ve kurallı bir şekilde televizyon izlemenin çocukta öykü şeması geliştirmeye katkıda bulunduğunu belirten Psi-
koloji Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Hacer Nermin Çelen, öykü şeması geliştirmeyen çocuğun karmaşık şeyleri anlama şan-
sını yitirdiğini, olaylar arasında ilişki kuramadığını söyledi. Çocuğun zarar görmeyecek şekilde teknoloji kullanmayı öğrenme-
si gerektiğini belirten Prof. Dr. Çelen, çizgi filmlerin çocukla izlenerek algısal bakış açısını değiştirmek gerektiğini vurguladı.
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HAVELSAN siber güvenlik uz-
manları, NATO'nun dünyanın
en gelişmiş gerçek zamanlı
siber savunma tatbikatına ka-
tıldı. NATO Siber Savunma Mü-
kemmeliyet Merkezi (CCDCOE)
koordinatörlüğünde gerçekleş-
tirilen ve bir anlamda kötü ni-
yetli girişimlere karşı "siber kal-
kan" oluşturmayı hedefleyen
Kilitli Kalkan 2024 Tatbikatı
(Locked Shields 2024), Eston-
ya'nın Tallinn kentinde düzen-
lendi. HAVELSAN siber güvenlik
uzmanları, tatbikatta altyapı
ve senaryo oluşturma görevle-
riyle "Yeşil Takım"da yer aldı.
40'tan fazla ülkeden 4 binin
üzerinde siber güvenlik uzma-
nını bir araya getiren tatbikatta,
kritik dijital altyapılara karşı
gerçekleştirilebilecek siber sal-
dırılara ilişkin savunma senar-
yoları test edildi. Dünyanın en
gelişmiş gerçek zamanlı siber
savunma tatbikatı olan Kilitli
Kalkan 2024'te HAVELSAN uz-
manları; NATO CCDCOE pay-
daşı olarak "yapay zekanın siber
güvenliği" ve "ileri seviye zararlı
yazılım analizi" konularında

senaryo ve altyapı desteği sağ-
ladı. Kilitli Kalkan Tatbikatı,
NATO Siber Savunma Mükem-
meliyet Merkezi koordinatör-
lüğünde 2010 yılından beri her
sene düzenleniyor. Tatbikat, si-
ber güvenlik uzmanlarının ulusal
bilgi teknolojisi sistemlerini ve
kritik altyapıyı gerçek zamanlı
saldırılar altında savunma be-
cerilerini geliştirmelerine olanak
tanıyor. Odak noktası gerçekçi
senaryolar, en son teknolojiler
ve stratejik karar alma, hukuk
ve iletişim hususları da dahil
olmak üzere büyük bir siber
olayın tüm karmaşıklığının si-
müle edilmesi olan Kilitli Kalkan
Tatbikatı'nda ekipler, kurgusal
bir ülkeye yönelik büyük ölçekli
bir siber olayı tüm sonuçlarıyla
ele alma konusunda yardımcı
olmak üzere görevlendirilen
"Ulusal Siber Olay Müdahale
Ekipleri" rolünü üstleniyor. Tat-
bikata katılım sağlayan ekipler-
den olayları raporlamada, stra-
tejik kararları uygulamada ve
adli, hukuki ve medyayla ilgili
zorlukları çözmede etkili olmaları
bekleniyor. lANKARA-AA

Türk yazılımcılar ‘siber kalkan’a güç kattı
Milli Eğitim Bakanlığınca kamuo-
yunun görüşüne sunulan Türkiye
Yüzyılı Maarif Modeli kapsamında
hazırlanan yeni müfredat taslağında,
matematik ve algoritma-bilişim iliş-
kisi matematik öğrenme ve öğretme
süreçlerine hizmet edecek şekilde
kurgulandı. AA muhabirinin müf-
redat taslağından derlediği ve alan
uzmanlarından aldığı bilgiye göre,
Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli'nde,
matematik alan becerileri ilkokul,
ortaokul ve lise düzeyini kapsayan
ve süreç bileşenleri ile modellene-
bilen beceriler dikkate alınarak be-
lirlendi. Programın benimsediği be-
ceri odaklı, anlam ve ihtiyaç temelli
yaklaşımın matematiğin korkulan
değil sevilen, ezberlenen değil keş-
fedilen bir ders olmasına hizmet
etmesi amaçlandı. Öğretmenlerin
programın yeni yaklaşımını anlam-
landırmalarını sağlayacak ve sınıf
içi uygulamalarına ışık tutacak her
türlü açıklama program metninde
yer aldı. Yeni müfredatta yer verilen
5 matematik alan becerisi, "mate-
matiksel muhakeme", "matematiksel

problem çözme", "matematiksel
temsil", "veri ile çalışma" ve "veriye
dayalı karar verme", "matematiksel
araç ve teknoloji ile çalışma" olarak
planlandı. Matematik dersi öğretim
programları hazırlık sürecinde ilk-
okul, ortaokul ve lise komisyonları
Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli'nin
bütüncül yapısı gereğince birlikte
çalıştı. Öncelikle "sayılar", "geometri"
ve "istatistik ve olasılık" konularının
ilkokuldan liseye kadar ilişkisel ve
tutarlı bir biçimde nasıl yerleştiril-
mesi gerektiğine odaklanıldı. Son-
rasında komisyonlar yatayda çalı-
şarak düzeyin matematik öğrenme
hedeflerine ilişkin içerikleri belirledi
ve bu içeriklere ilişkin tema dü-
zenlerini oluşturdu. Bu sayede, ör-
neğin ortaokul matematik dersi öğ-
retim programında işlemsel yönüyle
öğrencileri zorlayıcı içerikler orta-
öğretime taşındı ve bu sayede or-
taokul düzeyinde daha kavramsal
ilişkilere yer verildi, disiplinler arası
ilişkileri destekleyecek içerik ve
yaklaşımlar daha çok ön planda
tutuldu. lANKARA-AA

YÖK Başkanı Özvar: Yapay zeka
alanlarında yeni lisans ve ön
lisans programları açıyoruz
YÖK Başkanı Prof. Dr. Erol Öz-
var, "Yapay zeka, yapay zeka
çözümleri, dijitalleşme ve büyük
veri alanlarında ihtiyaç duydu-
ğumuz insan kaynağını karşı-
lamak adına yeni lisans ve ön
lisans programlarının açılmasına
karar verdik." dedi. Özvar, İs-
tanbul Teknik Üniversitesi Aya-
ğazağa Yerleşkesi'nde düzenle-
nen "Yapay Zeka, Dijitalleşme
ve Büyük Veri Toplantısı"na ka-
tıldı. Burada bir konuşma yapan
Özvar, Yükseköğretim Kurulu-
nun gelecek vizyonunun en
önemli unsurları arasında yer
alan yapay zeka, dijitalleşme
ve büyük veri alanlarını ülke
açısından stratejik bir mesele
olarak gördüklerini belirtti. Di-
jital teknolojiler alanında yaşa-
nan hızlı gelişmelere paralel
olarak, ilgili bütün sektörlerde
istihdam edilmek üzere nitelikli
insan gücüne duyulan ihtiyacın
arttığını ifade eden Özvar, "Uzun
süredir yürüttüğümüz çalışmalar

neticesinde, yapay zeka, yapay
zeka çözümleri, dijitalleşme ve
büyük veri alanlarında ihtiyaç
duyduğumuz insan kaynağını
karşılamak adına yeni lisans ve
ön lisans programlarının açıl-
masına karar verdik ve bu alan-
da çalışma grubu oluşturduk."
dedi. İşlevini kaybeden prog-
ramları da sistem dışına çek-
meye devam edeceklerini dile
getiren Özvar, şöyle konuştu:
"Bundan sonraki dönemde, bu
yöndeki eğilim daha da güçle-
necektir. 21'i lisans, 50'si ön li-
sans olmak üzere toplam 71
yeni program açılacak ve bu
programlar bu yıl ÖSYM kıla-
vuzuna dahil edilecek. Yeni
programlar, Yükseköğretim Ku-
rulunun önümüzdeki dönemde
istihdamı önceleyen vizyonunun
da bir göstergesi. İstihdam odaklı
programları devreye sokarken
işlevini kaybeden programları
sistem dışına çekmeye devam
ediyoruz." lİSTANBUL-AA

stanbul Vergi Dai-
resi Başkanlığı
ekipleri, hatalı Kat-

ma Değer Vergisi (KDV) oran-
larının uygulandığı görülen iş-
letmelerde denetimleri yoğun-
laştırdı. Yüksek oranlı ürün tes-
lim ettiği halde düşük oranlı
KDV kesen işletmelere yönelik
Beşiktaş, Şişli, Fatih, Beyoğlu
ve Kadıköy'de gerçekleştirilen
saha denetimlerine 200 gelir
uzmanı katıldı. Denetimlerde
yaklaşık 1600 mükellef denet-
lendi. Yapılan incelemelerde
usulsüzlük tespit edilen işlet-
meler hakkında tutanak tutu-
larak cezai işlem uygulandı. İs-
tanbul Vergi Dairesi Başkanı
Rıza Bilgiç, vergi denetimi ön-
cesi İstanbul Vergi Dairesi Baş-
kanlığında gazetecilere, bugün
45 araç ve 200 gelir uzmanının
katılımıyla Beşiktaş, Şişli, Fatih,
Beyoğlu ve Kadıköy'de restoran,
pastane, fırın, kafe ve eczane
işletmek suretiyle faaliyet gös-
teren mükelleflere yönelik vergi
denetimlerinin gerçekleştirildi-
ğini söyledi.

Yapılan denetimlere ilişkin
detayları paylaşan Bilgiç, söz-
lerini şöyle sürdürdü: "Bu kap-
samda KDV oranlarına ilişkin
denetim, ödeme kaydedici cihaz
ve pos cihazı denetimi, kira
ödemeleri, iş yeri kiralıksa öde-
melerin bankadan mı elden mi
yapıldığına ilişkin tespit, ban-
kadan yapılıyorsa banka de-
kontlarının tespiti, pos cihazları
işletmeye ait mi değil mi işlet-
meye ait olmayan pos cihazları
kullanıyorsa bunların tespiti,
kayıt dışı istihdam bulunması
durumunda bunun tespiti ve
IBAN numarasına hesaben öde-
me alan işletmeler varsa bu
IBAN numaralarının tespiti iş-
letmeye ait olup olmadıkları
konularının tespitiyle alakalı
vergi denetimi gerçekleştirece-

ğiz. Yaklaşık 1600 mükellef de-
netleniyor."
"En önemli amacımız
kayıt dışılığı engellemek"

Rıza Bilgiç, İstanbul Vergi
Dairesi Başkanlığı olarak vergi
denetimlerinde en önemli amaç-
larının "kayıt dışılığı ve kayıt
dışı faaliyetleri engellemek" ol-
duğunun altını çizerek, "Bu kap-
samda özellikle KDV oranlarını
yanlış uygulamak suretiyle yük-
sek oranlı ürün teslim ettiği hal-
de, düşük oranlı KDV kesen ve
belge düzenleyen mükelleflerle
alakalı denetimlerimiz artarak
devam edecek." diye konuştu.
Denetimlerde hem mükelleflere
hem de vatandaşlara vergi ko-
nusunda rehberlik etmeye ça-
lıştıklarını da anlatan Bilgiç,
uyumlu olmayan mükelleflere
cezai müeyyideleri uygulamak
suretiyle kayıt dışılığı önlemek
için çalışmalarını sürdürdüklerini
söyledi.
Vatandaşlara "KDV
oranlarını kontrol
edin" çağrısı

İstanbul Vergi Dairesi Başkanı
Bilgiç, son günlerde özellikle
KDV oranlarını yanlış ve hatalı
uygulayan işletmeler ve mükel-

leflerle ilgili denetimlerin artarak
devam ettiğini kaydederek, şu
ifadeleri kullandı: "Vatandaşla-
rımızdan yaptıkları alışverişlerde
aldıkları ürün ve hizmetin bel-
geye intikal edip etmediğini tes-
pit etmelerini ve bunu kontrol
etmelerini istiyoruz. Aksi bir du-
rumda karşılaşmaları halinde
de gerek CİMER gerek VİMER
vasıtasıyla bunları bizlere, Gelir
İdaresi Başkanlığımıza intikal
ettirmeleri durumunda gerekli
incelemeler ivedilikle yapılacak-
tır. Hem vatandaşlarımıza hem
de kurum olarak mükellefleri-
mize şu ana kadar yaptıkları
olumlu faaliyetlerden ve katkı-
lardan ötürü teşekkür ediyorum.
Amacımız; vergi bilincini top-
luma yaymaya çalışmak ve kayıt
dışılığı önlemektir. Kayıt dışılığı
önlemek birinci vazifemizdir."
"Bu yıl uyumsuzluk
gösteren mükelleflere
yaklaşık 1,5 milyar
lira ceza kesildi"

Rıza Bilgiç, gerek fiş ya da
fatura düzenlemeyen gerekse
de KDV oranlarını hatalı olarak
uygulayan mükelleflere ceza ke-
sileceğini belirterek, vergi mev-
zuatı uyarınca fiş vermeyen iş-
letmelere her bir fiş için 3 bin

400 lira, fatura vermeyen işlet-
melere ise her fatura için 3 bin
400 liradan az olmamak üzere
belgede yer alması gereken tu-
tarın yüzde 10'u oranında özel
usulsüzlük cezası kesildiğini an-
lattı. Yapılan denetimlerde yeni
nesil ödeme kaydedici cihaz kul-
lanması gereken mükelleflerin
bu cihazları kullanıp kullanma-
dığını ve bu cihazlarla satış ya-
zılımları arasında entegrasyon
yapılıp yapılmadığının da kontrol
ettiklerini dile getiren Bilgiç, şu
bilgileri verdi: "Yeni nesil ödeme
kaydedici cihaz kullanması ge-
rektiği halde kullanmayan iş-
letmelerle, bu cihazlarla satış
yazılımları arasında entegrasyon
sağlamayan işletmelere 11 bin
800 lira özel usulsüzlük cezası
kesiliyor. Ayrıca denetlenen iş
yerlerinde kayıt dışı işçi çalışıp
çalışmadığı da kontrol edilen
konular arasında yer alıyor. Kayıt
dışı çalıştığı tespit edilenlere iliş-
kin bilgiler Sosyal Güvenlik Ku-
rumu ile paylaşılacak. Bu dene-
timler önümüzdeki günlerde di-
ğer illerde de artırılarak devam
edecek." şeklinde konuştu. Bu
yıl KDV oranlarına yönelik ya-
pılanlar dahil olmak üzere belge
düzenine yönelik 33 bin 360
denetim yapıldığını kaydeden
Bilgiç, 2024 yılında yapılan saha
denetimlerinde uyumsuzluk gös-
teren mükelleflere yaklaşık 1,5
milyar lira ceza kesildiği bilgisini
verdi. Bilgiç, belge düzenine uy-
mayan işletmeler ile ilgili bu
yıl alınan ihbar sayısının 9 bin
546 olduğunu ve bu ihbarlar
hakkında gerekli işlemlerin ya-
pıldığını belirterek, kayıt dışı-
lıkla mücadele kapsamında ge-
rek saha denetimlerinin gerekse
risk analizine dayalı denetim-
lerin artarak devam edeceğini
ve saha denetimlerinin konu
bazlı sürekli değişebileceğini söz-
lerine ekledi. lİSTANBUL-AA

İ

Yeni müfredatta matematik derslerinde
“algoritma-bilişim” odakta olacak

Leylâ İpekçi eserlerinde, eğitimi
entelektüel birikiminin üstünde
öyle bir dil kullanır ki katman
katman yüreğinin dehlizlerini
aralar. Heyecanı, yorgunluğu,
hüznü, aşkı, tevekkülü bazen
bir roman kahramanına  bü-
rünür, bazen denemelerde can
bulur, tavus kuşunun kanadı
gibi kat kat kendini açar oku-
runa ruhsal şölen sunar. Ba-
bil’in Asma Bahçeleri gibi adım
adım çıktığı ba-
s a m a k l a r d a
durduğu nokta
yaşam tecrübe-
leri, duyguları,
yoksunlukları,
varlığı her türlü
zıtlığı barındırır,
hayranlık uyan-
dırır. Sadeliği il-
ham olur, insanı
iç yolculuğa,
kâinatı okuma-
ya kavramaya
davet eder. 

“ Y ü z ü n ü
Herkesten Sak-
lar Gibi”  aylardır okurunu
bekletti, naz yaptı,  gözlerini
yollarda koydu. Gün yüzüne
çıkan roman, gerçeği yansıtan,
toplum ve bireyin kadavra yön-
lerini sanatsal, derin bir analiz
ile incelikle bir nakış gibi işler,
kırmadan, dökmeden, ayrış-
tırmadan…  Carl Gustav Jung,
“İnsan kendisi için bir muam-
madır. Bu anlaşılabilir bir şey,
zira insan kendisini tanımak
için gerekli olan karşılaştırma
araçlarından yoksundur.” diyor.
İnsan muammasını bir terapi
koltuğunda kusursuz psikolojik
tahliller ile sunarken, roman
kahramanı Yazar Nida Türker
ve hayat arkadaşı Mehmet
Bey’in hallerine akıp giden say-
falar arasında kara mizah eşlik
eder meltem gibi. 

Leylâ İpekçi’nin doğup ya-
şadığı İstanbul, Boğaziçi bü-
yüleyici mekân, çocukluğunun
geçtiği sahiller, okuduğu okul,
yüzmeyi öğrendiği koy, rıhtım,
martılar, balıkçı tekneleri, tan-
ker ve savaş gemileriyle ro-
manda hep hareketli,  eski ve
yeni anılarını birleştiren yazar
İstanbul ile cilveleşir. İç dün-
yasındaki bilgileri, yaşam tec-

rübelerini süzüp ustalıkla kah-
ramanlarına yazgı belirler. Sos-
yolojik, psikolojik, tasavvufi
üç disiplin perspektifinden  ba-
karken, tarihin zaman tüne-
linde kaybolmadan geçmiş ile
bugünün yaşanmışlıklarına gö-
türür okurunu. 

Edebi eserler  sırlı bir alan
gibidir. Yazarından okuruna,
okurundan yazarına akan  kuv-
vetli bir enerji vardır. Kurulan

kelime kar-
d e ş l i ğ i n i n
g ö l g e s i n d e
acıların titre-
şimleri bulu-
şunca dep-
remler kopar
sözcüklerde
sarıp sarmalar
yazar okuru-
nu, okur  göz
pınarlarından
süzülen dam-
laların eşliğin-
de dualarla
sarılır yazarı-
na.  Kalemin

sahibi yazdırır, gören göz okur,
buluşturana şükredilir, muhab-
bet bu şekilde kurulur. Her bir
eserde yepyeni heyecanla kalp-
ler çarpar, paylaşmanın coş-
kusunu yaşar. Benlik diye bir
şeyin olmadığını kabul eden
İpekçi, birlik duygusunu, pay-
laşmanın kıymetini önemser,
îsâr ahlâkına sahiptir. Kendine
dost, şehrine dost, ülkesine
dost, kainata dost çileli yazar
kendi ifadesi ile bir tür “kuş
dili” sözcüklerle  tasavvuf ede-
biyatının dilini kullanarak oku-
ru ile dostluk köprüleri kurar,
yeni ufuklar açar, kişisel geli-
şimine katkı sunar.

“Derin bir yalnızlığın içinden
yükselerek su üzerine çıktım,
kürek sandığım kalem elimde.
Aynı su. Billursu ışıltılar dipteki
kumlarla ışık dansı yapıyor. Şı-
pırtılar ile hışırtılar içindeyim,
minik devinimlerle süzülürken
ufukta kocaman bir güneş yük-
seliyor. Binyılların güneşi. Öy-
lesine yaşlı. Derken bir dolunay
doğuyor suların içinden. Batıdaki
güneşle birlikte yeryüzüne iniyor.
Doğunca batmayan güneş, bat-
mayan ay olacak bu süper tu-
tulma. Kıyametim kopuyor…”
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Yüzünü Herkesten
Saklar Gibi
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İstanbul’da işletmelere yönelik vergi denetimi
Hazine ve Maliye Bakanlığı ekipleri tarafından
İstanbul'un çeşitli bölgelerinde faaliyet göste-
ren işletmelere yönelik vergi denetimi yapıldı.
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erli ve
m i l l i
a r a c ı -

mız olan TOGG, Ar-
navutköy Belediyesi
tarafından şehit ve
gazi yakınlarının
özel günlerinde üc-
retsiz olarak hizmet veriyor.
Arnavutköy Belediye Başkanı
Mustafa Candaroğlu, sosyal
medya hesaplarından yaptığı
duyuruda, vatan için canlarını
feda eden kahramanların bi-
rinci dereceden yakınlarının
düğün, nişan ve sünnet gibi
özel günlerinde TOGG'un kul-
lanılabileceğini açıkladı.

Mustafa Candaroğlu, pay-
laşımında “Belediyemize ait
yerli ve milli aracımız TOGG,
vatan için canlarını feda eden
şehitlerimizin yakınları ve
gazilerimizin ailelerinin dü-
ğün, nişan ve sünnet mera-
simlerinde kullanılmak üzere
verilecektir.” ifadelerini kul-

landı. TOGG'un ilk düğün
arabası olarak kullanılması
ise 15 Temmuz Gazisi Özkan

Ersoy'un nikah gününde ger-
çekleşti. Ersoy'un nikahı Ar-
navutköy Nikah Salonu'nda

kıyıldı ve bu özel gününde
TOGG hizmetinden fayda-
landı. Nikah sonrasında ko-
nuşan Ersoy, “Bu güzel gü-
nümde Sayın Belediye Baş-
kanımıza yanımızda olduğu
için çok teşekkür ederim.

Devletimizin vermiş olduğu
TOGG ile beraber çok güzel
bir hizmet aldık. Çok mutlu
olduk. Allah hepimizi mut-
lu etsin, devletimizi var et-
sin” şeklinde duygularını
dile getirdi.

Zeytinburnu Belediyesi, Bilgi
Evleri’nde her ay gençlere
yönelik gerçekleştirilen et-
kinliğe yazar İdris Koç konuk
edildi.  Koç gençlerin günü-
müzde okul dışında eğitin
alacakları başka imkanla-
rında olduğunu ve bu im-
kanları iyi değerlendirmeleri ge-
rektiğini söyledi. ‘Gençlerle Baş
Başa Sohbetleri’yle; çocukları ve
gençleri her ay kitap dünyasında
gezintiye çıkaran, yepyeni ufuklara
farklı pencerelerden bakmalarını
sağlayan Zeytinburnu Bilgi Evle-
ri’nin bu ayki misafiri Yazar İdris
Koç oldu. Öğrencilik yıllarından
bahsederken kendi zamanında gü-
nümüz koşullarının ve öğretmen
yönlendirmelerinin olmadığını dile
getiren Yazar Koç: “Çocukluk ve
gençlik dönemlerimde, benim kar-
şıma okul haricinde bir eğitim ku-
rumu çıkmadı. Günümüzde sizin
elinizde olan imkânlar o dönemde
yoktu. Sizler kendinize sunulan
bu fırsatları çok iyi değerlendir-
melisiniz. Yapmanız gereken bolca
okumak ve çok çalışmak. Eminim
ileride çok başarılı gençler ola-

caksınız!” ifadelerini kul-
landı. Yazar İdris Koç hayatı
bir haltere benzeterek; “Hal-
terin iki ucu vardır. Hayat
da halter gibidir. İki uç nok-
tası vardır. Bir ucunda aka-
demik başarı diğer ucunda
ise geleceğimizi tayin eden

değerler vardır. Nezaket, dürüstlük,
sabır, sevgi, hürmet gibi değer-
ler… Bu iki uç da bizim için önemli
olmalıdır. Halterin İki ucuna bir-
birinden farklı ağırlık koyarsan
uzun süre onu taşıman güçleşir.
Bu nedenle dengeyi kurmak ge-
rekir.” dedi. Çocukların sorduğu
sorulara içtenlikle cevap veren
Yazar Koç, çocukların ellerinde
bulunan kitabı nasıl yazdığı so-
rusuna; “Görgü, nezaket ve ileti-
şimle alakalı bir kitap o dönemde
yoktu. Bana öneri bir kitap sor-
duklarında cevap veremiyordum.
Ben de bu alanı yazdığım kitapla
doldurmaya karar verdim. Bu şe-
kilde ortaya çıktı.” cevabını verdi,
“Olmazsa Olmaz” isimli kitabını
Bilgi Evi üyeleri için imzalayan
yazar, çocuklarla hatıra fotoğrafı
çektirmeyi de ihmal etmedi.

Uluslararası 7. İstanbul Ço-
cuk ve Gençlik Sanat Bie-
nalinin ikinci durağı Beyoğlu
oldu. Bu yıl ‘Umut’ teması
ile start alan bienal Beyoğlu
İstiklal Sanat Galerisi öğ-
rencilerin eserleri ile açıldı.
MKM Beşiktaş Çağdaş'ta de-
vam edecek etkinliklerin di-
ğer bir adresi ise İstiklal Sa-
nat Galerisi. Sanatseverler
23 Mayıs'a kadar bu sergileri
ziyaret edebilecek. Açılış tö-
reninde konuşan Beyoğlu
Belediye Başkanı İnan Güney
“Yaratıcı fikirlerin özgür bir
atmosferde yeşereceği bilin-
ciyle sizin için uygun ortamı
sağlamak birinci hedefimiz.
Üretken, yaratıcı ve genç
Beyoğlu’nun mimarları sizler
olacaksınız. Bunun için bunu
teşvik edecek, destekleyecek
ve hizmet edecek olanlarsa
bizleriz” dedi. 
570 proje Bienal’de
izleyici ile buluşuyor

Sanatın Beyoğlu kimliği-
nin vazgeçilmez unsuru ol-
duğunu vurgulayan Güney,
“Başta Beyoğlu olmak üzere
tüm İstanbul çocuklarının ve
gençlerinin kültür sanat faa-
liyeti üretmesinin önündeki
engelleri hep birlikte aşaca-
ğız. Yapacağımız yatırım ve
işbirliği sayesinde hem far-
kındalık hem uygulama ör-

nekleriyle Beyoğlu’nu kültür
ve sanatın kalbi haline geti-
receğiz. Yürüdüğünüz bu ay-
dınlık ve çağdaş yolda her
zaman en büyük destekçiniz
olacağım” diye konuştu. Açı-
lış töreninde Kocaeli Güzel
Sanatlar Lisesi ve Aydın Do-
ğan Güzel Sanatlar Lise-
si’nden öğrenciler umut ve
çevre temalı canlı perfor-
mansları, resim, heykel, ens-
talasyon ve dijital alanda
yaptıkları eserlerle beğeni
topladı, verdikleri konserle

yetenekleri ile göz doldur-
dular. Bienalde MKM Beşik-
taş Çağdaş, Beyoğlu İstiklal
Sanat Galerisi yanı sıra, Ka-
dıköy ve Beşiktaş iskele mey-
danları ile Şehir Hatları va-
purları yine gençlerin konser
ve performanslarına ev sa-
hipliği yapıyor. Palet Kültür
Sanat ve Eğitim Derneği (PA-
LETDER) tarafından organize
edilen bienalin küratörlüğü-
nü Esra Özkan, direktörünü
ise Gazi Selçuk üstleniyor.
Bienal Direktörü Gazi Selçuk

“Bienal kapsamında 5 bin
250 çocuk ve gencin resim
heykel ve yeni medya projesi
bir ay boyunca İstanbul’un
farklı merkezlerinde sergi-
lenecek. Yaratıcı yeni kuşak-
ların yetiştirmek için uygun
iklim yaratma hedefi ile 14
yıl önce çıktığımız yolda her
sene büyüyerek bu güne gel-
dik” diye konuştu. Küratör
Esra Özkan’ın belirlediği
“umut” temasi ile 25 ilden
12 ülkeden 570 proje Bie-
nal’de izleyici ile buluşuyor.

Medicana Eğitim Grubu MBA Okul-
ları öğrencileri 23 Nisan Ulusal
Egemenlik ve Çocuk Bayramı'nın
104. yılı kapsamında düzenlenen
'104. Yıl Ulusal Egemenlik Koşu-
su'nda buluştu. Yenilikçi duruşuyla
sanattan bilime, edebiyattan spora
eğitimin tüm alanlarında etkinlikler
düzenleyen MBA Okulları, Maltepe
Kenan Onuk Atletizm Pistinde dü-
zenlenen 104. Yıl Ulusal Egemenlik
Koşusu ile öğrencilerini spor de-
ğerleriyle buluşturdu. MBA Okulları
anaokulu ve ilkokul öğrencilerinin
katılım gösterdiği 104. Yıl Ulusal
Egemenlik Koşusunda, Ataşehir
Kampüsü Bandosu da yer aldı.
Saygı duruşunda bulunulması ve
İstiklal Marşı'nın okunmasının ar-
dından tüm sporcuların sabah sporu
dansı ile coşkulu bir şekilde başlayan
MBA Okulları 104. Yıl Ulusal Ege-
menlik Koşusu'nda anaokulu öğ-
rencilerinin "Dostluk Koşusu" aka-
binde öğrenciler kıyasıya yarıştı.
Cumhuriyet değerlerinin ve Mustafa
Kemal Atatürk'ün spor ve sporcuya
bakış açısının altını çizen Medicana
Eğitim Grubu MBA Okulları Genel
Müdür Yardımcısı Duygu Kılıç, "Baş-
öğretmenimiz Mustafa Kemal Ata-
türk'ün izinde bugün Ulusal Ege-
menliğimizin 104. yılında daha iyi
bir dünyaya, daha iyi bir ben kim-
liğine koştuk. İş birliğimiz, bir arada
oluşumuz, zorlukların üstesinden
gelme refleksimiz, spor tutkusuyla
derinleşen etik ve bilim odaklı du-
ruşumuz her zaman bizi daha iyiye
taşıyacak. İçinizdeki çocuğu her za-
man serbest bırakın ve Cumhuriyet
değerlerimizle yeniliğin öncüsü
olun. Tekrar bu harika gün için te-
şekkür ediyor, sizleri çok seviyoruz"
dedi. İSTANBUL-İHA

UFUK AKYILDIZ
Kartal Belediyesi 'ne bağlı
kreşlerdeki 6 yaş öğrencileri
ile Kalben Derneği (Korunma
Altında Yetişen Gençler ve
Koruyucu Aile Derneği) Mar-
mara Eğitim Köyü Maltepe
Üniversitesi’nde şenlik hava-
sında keyifli bir etkinlik ger-
çekleştirdi.  Marmara Eğitim
Kurumları Vakfı (İMEV), Mal-
tepe Üniversitesi Meslek Yük-
sekokulu Çocuk Gelişimi
Programı, Eğitim Fakültesi
İngilizce Öğretmenliği ve Me-
diha Engizer Mesleki Teknik
Anadolu Lisesi  Çocuk Geli-
şimi öğrencilerinin hazırladığı
tiyatro ve atölye çalışmala-
rının yer aldığı şenlikte, ço-

cuklar yaratıcı karakterlerini
öne çıkaran etkinliklerle ke-
yifli bir gün geçirdi. 

Kartal Belediyesi Başkan
Yardımcısı Dr. Dilek Kars ve
Kartal Belediyesi Kreş Müdürü
Hilal Kıraç’ın da katıldığı et-
kinlikte çocuklar Mediha En-
gizer Mesleki Teknik Anadolu
Lisesi Çocuk Gelişimi öğren-
cilerinin hazırladığı ‘Nuhun
Gemisi’ isimli tiyatro oyununu
izledi. Çocuklar daha sonra
koşu parkurundaki etkinlik-
lerin ardından, ‘Gezegenleri
Tanıyalım’ gibi 14 farklı atöl-
yede yaratıcı çalışmalar ya-
parak keyifli bir gün geçirdi.
Çocuklarla gün boyu ilgilenen
çocuk gelişimi eğitimi alan

öğrenciler, Kartal Belediyesi
kreş öğretmenleriyle sohbet
ederek mezun olduktan son-
raki iş hayatı hakkında bilgi
alışverişinde bulundu.
Çocuklarımızda güzel
bir iz bıraktılar

Etkinlikte emeği geçen va-
kıf gönüllülerine ve öğren-
cilere teşekkür eden Başkan
Yardımcısı Dr. Dilek Kars “Bu-
gün çocuklarımızla çok güzel
bir gün geçirdik. Bu denli
güzel düşünceyle hazırlanmış
bir etkinliğe katılmaktan çok
mutluluk duyuyorum. Böyle
güzel işler çocuklarımızın ha-
fızalarında kalıcı yer ediyor
ve burada yapılan yaratıcı

etkinlikler onların gelişimin-
de çok büyük rol oynuyor.
Bu etkinliği hazırlayan genç
öğrencilerimiz eminim ki,
ileride meslek hayatına atıl-
dıklarında çok güzel işlere

imza atacaklar. Çocukları-
mızda güzel bir iz bıraktıları
için emeği geçen herkese te-
şekkür ediyorum.” diyerek
çocuklarla ve öğrenciler ile
toplu fotoğraf çektirdi.

Kartal’lı miniklerden Maltepe Üniversitesi’nde eğlenceli etkinlik

Çocuklar Ulusal 
Egemenliğin 104. yılı 
için koştular

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Y

Uluslararası 7. İstanbul Çocuk ve Gençlik
Sanat Bienali sanatseverlerle buluştu

Arnavutköy’de şehit ve gazi
ailelerine TOGG hizmeti

Yazar Koç’tan gençlere: Elinizdeki
imkanları iyi değerlendirmelisiniz

Arnavutköy Belediyesi, ilçede yaşayan şehit ve gazi ailelerinin birinci derece ya-
kınlarına yerli ve milli aracımız Togg'u tahsis etti. Özel günlerinde TOGG'u kulla-
nan vatandaşlar aldıkları hizmetten oldukça memnun olduklarını dile getirdiler.

İNAN 
ARVAS

MUSTAFA
ŞAHİN

28İTTİFAK04.qxp_Layout 1  27.04.2024  18:41  Page 1



5İttifak PAZAR
28 NİSAN 2024Ekonomi  

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

lanında dünya-
nın ikinci, Avras-
ya’nın en büyüğü

unvanına sahip uluslararası
IBAKTECH Fuarı ile  4 milyar
Euro ticaret hacminin gerçek-
leşmesi hedefleniyor…

Açılışı; FEDİMA – European
Bakery and Pastry Ingredients
Manifacturers (Avrupa Fırın-
cılık, Şekerleme ve Pastacılık
Sektörlerine Yönelik Malzeme
Üreticileri ve Tedarikçileri Fe-
derasyonu) Başkanı Thomas
Lesaffre, Confédération Na-
tionale de la Boulangerie –
Patisserie Française (CNBPF)
Uluslararası Fırıncılar ve Şe-
kerlemeciler Birliği Başkanı
Dominique Anract, GIDABİR-
DER (Gıda Bileşenleri ve Ge-
lişticileri Sanayiciler Derneği)
Başkanı Dr. Mehmet Çetin Du-
ruk, Messe Stuttgart Başkanı
Stefan Lohnert, Bernhard Mül-
ler, Bernd Authenrieth ve Mes-
se Türkiye Genel Müdürü Ufuk
Altıntop, Türkiye Fırıncılar Fe-
derasyonu Başkanı Halil İb-

rahim Balcı beraber yaptılar.
Messe Stuttgart Ares Fuar-

cılık tarafından iki yılda bir
düzenlenen fuar; 6 salonda,
30 bin m2’lik alanda, Ticaret
Bakanlığı, KOSGEB, GIDABİL,
EKMADER ve Türkiye Fırın-
cılar Federasyonu’nun deste-
ğiyle düzenleniyor. Önceki yıl-
larda Avrupa, Afrika ve Orta
Doğu bölgelerinden gelen 80

binden fazla profesyonel zi-
yaretçiyi ağırlayan IBAKTECH,
katılımcılarına yeni pazarlara
ulaşma fırsatları sunarken,
sektör profesyonellerinin ya-
tırım kararlarında önemli bir
rol oynuyor. 

Fuarda; ekmek – pasta ma-
kinaları, hamur makinaları,
ekmek – pasta katkı maddeleri,
çikolata ve üretim teknolojileri,

dondurma ve üretim tekno-
lojileri, ambalaj makinaları,
dekor malzemeleri, fırın – pas-
tane ekipmanları, pişiriciler,
gıda ve içecek, gıda & içecek
makine ve ekipmanları, kon-
veyör sistemleri ve ekipman-
ları, makine ekipmanları otel,
kafe – bar mutfak ekipmanları,
soğutma grupları, dondurul-
muş ürünler, mobilya deko-

rasyon, dernek, sektörel ya-
yınlar gibi tüm sektörleri tek
çatı altında bir araya getiriliyor.
Sektörün önemli yerli üretici-
lerinden birinin tanıtım stan-
dında yer alan ünlü şeflerden
Harun Daş fuara ilginin çok
olduğunu ve standlarında
önemli ticari anlaşmalar ger-
çekleştirdiklerini söyledi. 

lSUZAN BALLIDAĞ

Bitcoin, “ödül yarılanması”
sonrası istikrar, regülasyonlar
ve yenilikler arıyor

A

Çinli yatırımcıların altına hücumu değerli
metalin küresel rallisine güç katıyor
Çin'deki emlak balonu ve pay piya-
sasındaki sert düşüşten sonra eko-
nomik belirsizliğe yönelik endişe-
lerinin artmasıyla Çinli yatırımcıların
altına hücumu değerli metalin ons
fiyatını yukarı yönlü desteklemeye
devam ediyor. Enflasyona ve para
birimindeki değer kaybına karşı bir
koruma aracı olarak kullanılan al-
tının ons fiyatı, Rusya-Ukrayna sa-
vaşının devam etmesi ve Ekim
2023'de İsrail-Filistin çatışmasının
jeopolitik gerilimleri artırmasıyla
"güvenli liman" statüsüyle daha da
yükseldi. Enflasyonla mücadele kap-
samında gelişmiş ülke merkez ban-
kalarının bir süredir tarihi yüksek
seviyelerde tuttukları politika faiz-
lerini yakın zamanda indirmeye
başlayacaklarına ilişkin tahminler
de altının yatırım aracı olma özel-
liğini artırıyor. 12 Nisan'da 2 bin
432 doları aşarak rekor tazeleyen
altının ons fiyatı, bu hafta 2 bin
310 doların üzerinde seyretti. Altının
bu yıl ons başına rekor yenilemeleri
küresel piyasaları etkilemeye devam
ediyor. Bu noktada altının en büyük
üreticisi ve tüketicisi konumunda
bulunan Çin'de altına talep oranında
yaşanan yükselişle dikkati çekiyor.
Genellikle Çin ve Hindistan dün-

yanın en büyük alıcısı unvanı için
yarışıyor. Düşük faiz oranları, faiz
getirmeyen altını tutmanın fırsat
maliyetini azaltırken, Hindistan'da
düğün sezonu ve Çin'de yeni yılda
altına talebi artırıyor. Dünya Altın
Konseyi verilerine göre, geçen yıl
Çin'in mücevher, külçe ve madeni
para tüketiminin rekor seviyelere
ulaşmasıyla bu durum değişti. Çin'in
altın takı talebi yüzde 10 artarken
Hindistan'ın yüzde 6 düştü. Bu
arada Çin'in altın ve madeni para
yatırımları yüzde 28 artarak 280
tona yükseldi. Çin Altın Birliği ve-
rilere göre, Çin'in altın üretimi ve
tüketimi 2024'ün ilk çeyreğinde
artış göstermeye devam ediyor.
Buna göre, Çin'de yılın ilk çeyre-
ğinde, önceki yıla kıyasla yüzde
1,16 artışla 85 bin 959 ton altın
üretildiği görülüyor. Buna karşın
ülkede, aynı dönem zarfında yıl
bazında yüzde 5,94 artışla 308 bin
905 ton altın tüketildi. Verilere göre,
mücevherata dönüştürülmüş altın
tüketimi, geçen yıla kıyasla yüzde
3 düşerek 183 bin 922 ton olurken,
para ve külçe olarak altın tüketimi
yine yıl bazında bu sürede yüzde
26,77 sıçrama yaparak 106 bin 323
tona çıktı. lİSTANBUL-AA

Netflix Türkiye, 13 binden fazla kreatif
sektör çalışanına istihdam sağladı
Netflix Türkiye, Orta Doğu ve
Kuzey Afrika Kamu İlişkileri Di-
rektörü Pelin Mavili, Türkiye'de
80'den fazla yapım ve dağıtım
şirketiyle iş birliği yaparak zengin
bir içerik kütüphanesi oluştur-
duklarını ve bu süreçte 13 bin-
den fazla sektör çalışanına is-
tihdam sağladıklarını bildirdi.
Şirketten yapılan açıklamaya
göre, lider eğlence platformu
Netflix Türkiye, Türkiye Odalar
ve Borsalar Birliği (TOBB) Kreatif
Endüstriler Meclisi tarafından
düzenlenen, iki gün sürecek
Kreatif Ekonomi Zirvesi'nin bu-
günkü programına katıldı. Kamu
ve özel sektör temsilcilerinden,
akademisyenlere ve kreatif en-
düstrilerde öne çıkan isimlerin
ağırlandığı Ankara’da düzenle-
nen zirveye, Sanayi ve Teknoloji
Bakan Yardımcısı Zekeriya Coştu,
Ticaret Bakan Yardımcısı Özgür
Volkan Ağar ve TOBB Başkanı
Rifat Hisarcıklıoğlu'nun yanı sıra
TOBB Türkiye Kreatif Endüstriler
Meclisi Başkanı Ata Kavame,
TOBB Türkiye Kreatif Endüstriler
Meclisi Başkan Yardımcısı Berat
Kuzu ve Bursa Ticaret ve Sanayi
Odası Yönetim Kurulu Başkanı
İbrahim Burkay katıldı. Netflix
Türkiye, Orta Doğu ve Kuzey

Afrika Kamu İlişkileri Direktörü
Pelin Mavili, burada yaptığı ko-
nuşmada, son yıllarda film ve
dizi sektöründeki üretimin art-
tığını belirterek "Netflix olarak
amacımız, üyelerimizi çeşitli tür
ve formatlardaki en iyi yapım-
larla buluşturmak. Bu doğrul-
tuda Türkiye'de 80'den fazla
yapım ve dağıtım şirketiyle iş
birliği yaparak zengin bir içerik
kütüphanesi oluşturduk. Bu sü-
reç, 13 binden fazla sektör çalı-
şanı için istihdam yarattı. Bu
önemli bir başarı ama daha
fazlasını yapmaya kararlıyız."
değerlendirmesinde bulundu.
Türkiye'nin güçlü kreatif sek-
törü sayesinde uzun yıllardır
birçok ülkeye içerik ihraç edil-
diğini kaydeden Mavili, Netflix
ile bu erişimin daha da geniş-
lediğine işaret ederek "Dünya
genelinde yaptırdığımız bir
araştırmaya göre, Netflix üye-
leri, üyemiz olmayan kişilere
göre Türk yapımlarını yüzde
50 oranında daha fazla izliyor.
ABD'de bu oran, yüzde 100'e
yaklaşıyor. Başka bir deyişle,
artık geçmişte Türk yapımla-
rına ilgi duymayan kitlelere
de ulaşıyoruz." ifadelerini kul-
landı. lİSTANBUL-AA

Küresel piyasalarda gözler
Fed'in faiz kararına çevrildi
Küresel pay piyasaları, yoğun
veri gündemi ve açıklanan
şirket bilançolarının takip edil-
diği haftayı pozitif seyirle ta-
mamlarken, gelecek hafta
gözler Fed'in faiz kararı ile
Fed Başkanı Jerome Powell'ın
sözle yönlendirmelerine çev-
rildi. Dünya genelinde en-
flasyonla mücadelenin sonuna
yaklaşıldığına ilişkin beklen-
tilerin artmasına rağmen
ABD'de geçen hafta açıklanan
verilerin karışık sinyaller ver-
mesiyle para piyasalarındaki
fiyatlamalarda Fed'in ilk faiz
indirimine yılın son çeyreğine
doğru gideceğine ilişkin bek-
lentiler ötelenmeye devam
ediyor. ABD'de enflasyonla
mücadelenin beklenenden
uzun sürebileceğine işaret
eden verilere karşın ülkede
geçen hafta yoğunlaşan bi-
lanço sezonu pay piyasala-
rında risk iştahını des-
tekleyen ana etken
olarak öne çıkar-
ken, hisse ve
sektör bazlı
oynaklık dik-
kati çekti.
Analist ler,
özellikle tek-
noloji alanın-
da faaliyet gös-
teren şirketlerin
duyurdukları finan-
sal sonuçların ağırlıklı
olarak beklenti üzeri açıklan-
masının da etkisiyle pay pi-
yasalarında yükseliş eğiliminin
hakim olduğunu ifade etti.
Öte yandan, ABD'de geçen

hafta açıklanan verilere göre,
Gayrisafi Yurt İçi Hasıla
(GSYH), 2024'ün ilk çeyre-
ğinde yüzde 1,6 artış kayde-
derek öngörülerin altında ka-
lırken, gıda ve enerji harca-
malarının hesaplama dışı tu-
tulduğu çekirdek kişisel tü-
ketim harcamaları fiyat en-
deksi ise aynı dönemde yüzde
3,7 ile beklentilerden fazla
yükseldi. Bu durum ülkede
stagflasyona ilişkin soru işa-
retlerini artırırken, para pi-
yasalarındaki fiyatlamalar
Fed'in ilk faiz indirimine yö-
nelik toplantıyı yılın son çey-
reğine doğru ötelemeye de-
vam etti. Söz konusu veriler
öncesi Fed'in faiz indirimine
başlama ihtimali haziranda
yüzde 20, temmuzda yüzde
45, eylülde yüzde 70 ile fi-
yatlanırken, veriler sonrasında
bu ihtimaller ilgili aylar için

sırasıyla yüzde 11,
yüzde 30 ve yüzde

57'ye geriledi.
A n a l i s t l e r,
Fed'in gelecek
haftaki top-
lantısında fa-
izleri sabit bı-
rakacağına
kesin gözüyle

bak ı l d ı ğ ın ı
anımsatarak, ka-

rar sonrası Fed Baş-
kanı Powell'ın gerçek-

leştireceği sözle yönlendir-
melerden bankanın gelecek
dönemde atacağı adımlara
ilişkin ipuçları aranacağını
dile getirdi. lİSTANBUL-AA
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Regülasyonlar, spot Ethereum ETF
ve emeklilik fonlarının portföylerinde
Bitcoin'e yer ayırması, halving son-
rasında kripto ekosisteminin gün-
demleri arasında bulunuyor. Kripto
dünyasının yakından takip ettiği "ödül
yarılanması (halving)" sonrası Bitcoin
istikrar ararken, kripto ekosisteminin
sonraki gündemlerinin regülasyonlar,
spot Ethereum ETF ve emeklilik fon-
larının portföylerinde Bitcoin'e yer
ayırması olacağı belirtiliyor. En büyük
kripto para birimi Bitcoin ağında her
210 bin blokta bir ödül yarılanması
gerçekleşirken, ağda her bir blokun
ortalama 10 dakikada doğrulanması
nedeniyle halving, yaklaşık 4 yılda
bir kez oluyor. İlk defa Kasım 2012'de
gerçekleşen sürecin ardından, o za-
mana kadar madencilere blok başı
ödül olarak verilen 50 Bitcoin, 25'e
düşmüştü. Temmuz 2016 ve Mayıs
2020'deki yarılanmalar sonrasında
blok başı ödül 6,25 olarak güncellendi.
Son olarak geçen hafta gerçekleşen
ödül yarılanması sonrasında maden-
cilerin blok başına kazandığı ödül,
3,125 Bitcoin oldu. Bitcoin maden-
ciliğinde her 4 yılda bir gerçekleşen
ödül yarılanmasının, arzın azalması
dolayısıyla fiyatlarda yukarı yönlü
etki yapabileceği değerlendiriliyordu.
Yarılanmanın gerçekleştiği 2016'da
bir ay ve üç ay sonrasında Bitcoin fi-
yatı azalırken, kripto para birimi,
yarılanmadan altı ay sonra yüzde
50'ye ve dokuz ay sonra yüzde 100'e
yakın değer kazanmıştı. Bir önceki
halving dönemi olan 2020'de de Bit-
coin'in fiyatı bir ay sonra yüzde 13,
üç ay sonra yüzde 36, altı ay sonra
yüzde 89 ve dokuz ay sonra yüzde
458 artmıştı. Daha önceki dönem-
lerde fiyatın genellikle yükselmesi
nedeniyle bu ödül yarılanmasının
da kripto para piyasasında fiyatla-
malar üzerinde etkili olması bekle-
niyordu. Kripto para biriminin fiya-
tındaki hareketlilik, ödül yarılanması
sonrasında sınırlı kalırken, yarılanma
Bitcoin arzını kısıtlaması açısından
kripto topluluğu tarafından önemli
görülüyordu. lNEW YORK-AA

IBACHTECH 14. Uluslararası Ekmek, Pasta Makineleri, Dondurma, Çikolata ve Teknolojileri Fuarı 24 Nisan’da İstanbul
Fuar Merkezi’nde açıldı. 27 Nisan’da sona erecek olan fuar, Türkiye, Almanya, Azerbaycan, Çin, Fransa, İran, İtalya, Lüb-
nan, Slovenya, Suriye ve Ukrayna’dan 300’ün üzerinde katılımcıya ve 500’ün üzerinde markaya ev sahipliği yapıyor.

Avrasya’nın en büyüğü olan
Uluslarası IBACTECH fuarı açıldı
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Toyota Avrupa, 2024’ün ilk
çeyreğinde yüzde 10 büyüdü
Toyota, Türkiye'de ilk 3 ayda 8
bin 532 adetlik tam hibrit araç
satışıyla bu kategorideki pazarın
dörtte üçünü gerçekleştirdi. Toyota
Avrupa, 2024 yılının ilk çeyre-
ğinde, geçen yılın aynı dönemine
oranla yüzde 10 daha fazla araç
sattı. Şirketten yapılan açıklamaya
göre, Toyota Avrupa, 2024 yılının
ilk çeyreğini yükselen satış grafi-
ğiyle tamamladı. Ocak-Mart dö-
neminde geçen yıla oranla yüzde
10 daha fazla satış gerçekleştiren
şirket, 319 bin 737 adetlik satışa
ulaştı. Toyata Avrupa, bu satış
adetleriyle 2023'ün aynı dönemine
göre pazar payını 0.2 puan artı-
rarak yüzde 7.3'e yükseltti. Toyota,
marka bazında ise önceki yıla
göre yüzde 8'lik satış artışıyla Av-
rupa'da ikinci sıradaki pozisyo-
nunu korudu. Toyota Professional
hafif ticari ürün gamı da büyük
ilgi görmeye devam etti. Toyota'nın
Hilux ve Proace ürün ailesinden

oluşan geniş hafif ticari araç ürün
gamının satışları yılın ilk çeyre-
ğinde yüzde 22 oranında artış
göstererek 40 bin 852 adede
ulaştı. Geçen yıl olduğu gibi,
2024'te de Toyota'nın çevreci tek-
nolojiye sahip araçlarına yüksek
talep geliyor. Markanın karbon
emisyonlarını en kısa zamanda
düşürme hedefinin ardından ta-
mamen elektrikli, tam hibrit, plug-
in hibrit ve hidrojen yakıt hücreli
araçlar sunmasıyla satış perfor-
mansı, yüksek momentumla art-
maya devam etti. Toyota Avru-
pa'nın 319 bin 737 adetlik ilk
çeyrek satışının yaklaşık 230 bin
adedi elektrikli, tam hibrit, plug-
in hibrit ve hidrojen yakıt hücreli
araçlardan oluştu ve bu araçların
satış oranında yüzde 10'luk bir
artış elde edildi. Bu çevreci araçlar,
ilk üç ayda Toyota Avrupa'nın
toplam satışlarının yüzde 72'sine
tekabül etti. lİSTANBUL-AA

Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu (TESK) Genel
Başkanı Bendevi Palandöken,
"Bu yıl yapılacak düğünlerle
birlikte evliliklerin 500 milyar
liralık ekonomi oluşturması
bekleniyor." ifadesini kullandı.
Palandöken, yaptığı yazılı açık-
lamada, yuva kuracak çiftlerin
yaptığı harcamaların başta mo-
bilyacı, beyaz eşyacı, kuyumcu,
tekstilci olmak üzere çok sayıda
esnafı etkilediğini bildirdi. Ge-

çen yıl yaklaşık 565 bin çiftin
evlendiğini belirten Palandöken,
"Bu yıl da artan nüfusa rağmen
yaklaşık 600 bin çiftin evlene-
ceğini öngörülüyor. Fotoğrafçı,
kuaför, berber, gelinlikçi, çiçekçi,
pastacı, çeyizci gibi onlarca
farklı sektörde esnafımız düğün
sezonuna hazır. Bu yıl yapılacak
düğünlerle birlikte evliliklerin
500 milyar liralık ekonomi oluş-
turması bekleniyor." değerlen-
dirmesinde bulundu. Palandö-

ken, ortalama bir düğününün
maliyetinin 500 bin liradan
başladığını, döviz kurlarındaki
artış ve yüksek enflasyona
bağlı olarak tüm ürün ve hiz-
metlerde çok ciddi fiyat artış-
larının olduğunu kaydetti. Pa-
landöken, hükümetin gençleri
evliliğe teşvik etmek için elin-
den geleni yaptığına işaret
ederek, "Birtakım teşvik ve
destekler var. Ancak tüm çiftler
için sıfır faizli destek kredile-

rinden yararlanma olanakla-
rının sağlanması çok önemli.
Bu hem çiftlerin düğün mas-
raflarına katkı hem de kura-

cakları yuvalarla ekonomiye
katkıları bakımından çok önem-
li olacak." değerlendirmesinde
bulundu. lANKARA-AA

Ankara-Sivas Hızlı Tren Hattı 1 yaşında
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğlu, şimdiye kadar
1 milyon kişinin seyahat ettiğini
belirterek, "Hizmete alınan bu
hızlı tren hattıyla, Ankara ile
Sivas arasındaki 12 saat olan
seyahat süresini de 2 saate in-
dirdik." ifadesini kullandı. Bakan
Uraloğlu, yazılı açıklamasında,
Ankara-Sivas Yüksek Hızlı Tren
Hattı'nın hizmete alınmasının
1. yıl dönümüne erişilmesinin
mutluluğunu ve gururunu ya-
şadıklarını vurguladı. Ankara-
Sivas arasında yüksek hızlı tren-
lerin günde karşılıklı 3+3 sefer
olarak işletildiğini kaydeden
Uraloğlu, "Ankara-Sivas arasında
hızlı trenlerle 1 yılda 1 milyon
kişi seyahat etti. Günlük ortala-
ma 2 bin 500'den fazla yolcu
taşınırken, günlük en yüksek
yolcu sayısı 4 bin 209 kişi oldu.
Hizmete alınan bu hızlı tren
hattıyla, Ankara ile Sivas ara-
sındaki 12 saat olan seyahat
süresini de 2 saate indirdik."
bilgisini verdi. Uraloğlu, güzer-
gah üzerindeki illerde yaşayan
vatandaşların da yüksek hızlı
trenle tanıştığını belirterek, "Pro-
jeyle Kırıkkale, Yozgat ve Sivas'ı

yüksek hızlı tren konforuyla ta-
nıştırdık. Ankara-Sivas arasın-
daki mesafe 603 kilometreden
405 kilometreye, Ankara-Yozgat
arası 1 saate düşürüldü. TCDD
Taşımacılık tarafından işletilen
Ankara–Sivas YHT ile şehirler
arası seyahat süresi kısaldı, kon-
foru arttı." değerlendirmesinde
bulundu. Hizmete alınan yüksek
hızlı tren hattıyla Kırıkkale, Yoz-
gat ve Sivas'ın da Ankara mer-
kezli yüksek hızlı tren ağına
bağlandığına işaret eden Ura-
loğlu, bu illerde yaşayan yaklaşık
1,3 milyon vatandaşın YHT ile
seyahat etme imkanına kavuş-
tuğunu vurguladı. Ankara-Sivas
YHT seferlerinin Ankara, Kırık-
kale, Yozgat, Sivas istasyonla-
rında durduğunu belirten Ura-
loğlu, "13 Mart 2024'te hizmete
giren Sorgun YHT Garı ve Ak-
dağmadeni YHT İstasyonu ile
duruş noktalarını artırdık. Sorgun
YHT Garı 240 bin, Akdağmadeni
YHT İstasyonu ise 135 bin yolcu
kapasitesine sahip. Aynı zaman-
da Sivas-Malatya Bölgesel Treni
ile YHT bağlantılı kombine taşı-
macılık yapılabiliyor." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

Bakanlık gıdadaki KDV istismarını
önlemek için hazırladığı düzenleme
Resmi Gazete’de yayımlandı

Kış dönemini sağlık, kongre ve spor
turizmiyle hareketli geçiren ve yıl-
başından bu yana 1 milyon 750 bin-
den fazla konuk ağırlayan Antalya'da
bu sene turist sayısında rekor kırılması
bekleniyor. Geçen yıl 16 milyonu
aşkın kişiyle tüm zamanların en yük-
sek ziyaretçi sayısına ulaşılan Antal-
ya'da, bu sene yeni rekor beklentisi
hakim. "Ölü sezon" olarak nitelendi-
rilen kış dönemini geçen yıla göre
daha yoğun geçiren kentte, yaz için
rezervasyonlar artış gösterdi. Akdeniz
Turistik Otelciler ve İşletmeciler Birliği
Başkanı Kaan Kavaloğlu, AA muha-
birine, sektör olarak bu yıla çok
umutla başladıklarını söyledi. Turizm
rakamlarının yüz güldürücü olduğunu
belirten Kavaloğlu, "Antalya'ya bu
yıl gelen turist sayısı 1 milyon 750
bini geçti. Bu da geçen yıla göre
yüzde 20'lik artışa tekabül ediyor.
Olumlu bir başlangıç diyebiliriz." ifa-
delerini kullandı. Sektör olarak Tür-
kiye ve Antalya'ya gelen misafirlerin
ülkelerine mutlu ve memnun dön-
melerini istediklerini dile getiren Ka-
valoğlu, her geçen yıl artan turist
sayısının bunu kanıtlar nitelikte ol-
duğunu vurguladı. Türkiye ve An-
talya'nın dünya turizminde önemli
potansiyele sahip olduğunun altını
çizen Kavaloğlu, sektör paydaşlarının
da bu bilinçle çalışmalarını sürdür-
düğünü kaydetti. Özellikle turizmi
çeşitlendirmeye yönelik önemli adım-
lar attıklarını anlatan Kavaloğlu, şöyle
konuştu: "Spor, golf, toplantı, seminer,
kongre turizmi konusunda Antalya
çok ön planda. Bunları daha fazla
geliştirmeye, kış sezonunda daha
fazla otelin açık kalmasını sağlamaya
çalışıyoruz. Turizmi çeşitlendirerek
bu konuda belli bir yere kadar geldik
ama bizim için yeterli değil. Kış ay-
larında turizmin gelişmesi ve çeşit-
lendirilmesi için çok ciddi çaba gös-
termemiz gerekiyor. İlk defa bu yıl
uzun süre fazla otel açık kaldı. An-
talya'da, Alanya'dan Kaş'a kadar otel-
ler açık kalabiliyorsa doğru iş yapı-
yoruz demektir." Kavaloğlu, kış se-
zonunda ne kadar çok otel açık
kalırsa istihdamın da o kadar pozitif
etkilendiğini belirtti. Sektör olarak
bu yıldan daha umutlu olduklarını
vurgulayan Kavaloğlu, "Bu yıl da
rekor bekliyoruz. Amacımız 17 milyon
kişiyi geçmek. Bu anlamda üzerimize
düşen görevi tüm paydaşlarımızla
yapıyoruz." dedi. lANTALYA-AA

Kışı hareketli geçiren Antalya’da
turist sayısında rekor beklentisi

Hazine ve Maliye Bakanlığının,
gıdadaki KDV istismarının önü-
ne geçmek ve bu konudaki
tereddütleri gidermek için yap-
tığı düzenlemeyle lokantalar
ve kafeler sattığı yiyecek ve
içecekte de KDV'yi yüzde 10
olarak hesaplayacak. Hazine
ve Maliye Bakanlığı Gelir İda-
resi Başkanlığınca hazırlanan
"Katma Değer Vergisi Genel
Uygulama Tebliğinde Değişiklik
Yapılmasına Dair Tebliğ" Resmi
Gazete'de yayımlandı. Düzen-
lemeye göre hizmet sunan lo-
kanta, kafe ve pastane gibi iş-
letmeler kendilerinin hazırlayıp
sundukları yiyecek ve içecekler
ile dışarıdan temin edilerek
buralarda sattıkları ürünler
için KDV'yi yüzde 10 (alkollü
içeceklerde yüzde 20) şeklinde
hesaplayacak. Bu işletmelerin
telefonla veya internet üze-

rinden sipariş suretiyle adrese
gönderme, gel-al gibi yön-
temlerle yaptıkları tüm satışları
da aynı kapsamda olacak. Öte
yandan, yiyecek ve içecek hiz-
metlerine yönelik işyeri ruhsatı
bulunmadığı halde müşteri-
lerine servis yapılabilen alan-
larda yiyecek ve içecek hiz-
metleri sunan işletmelerin yap-
tıkları satışlar da bu kapsamda
değerlendirilecek. Denetimler
sonucunda bazı lokanta veya
kafelerin yeme içme hizmeti
yerine et, su, meyve suyu gibi
ürünleri satmış gibi gösterdiği
ve KDV oranını yüzde 10 ye-
rine yüzde 1 olarak hesapla-
dığı tespit edilmişti. Düzen-
leme ile, KDV oranlarında
herhangi bir artış olmazken,
yanlış uygulamaların ve suis-
timallerin önüne geçilmesi
amaçlanıyor. lANKARA-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

elişen teknolojiyle
elektrikli araç kul-
lanımına yöneli-

min artması şarj ihtiyacına yö-
nelik projeleri de hızlandırdı.
Trafikte sayıları her geçen gün
çoğalan elektrikli araçların şarj
edilebilmesi için kurulan istas-
yonların yanı sıra evlerin bah-
çesine, sitelerin otoparkına ve
işletmelerin önüne yerleştirilen
bireysel ünitelerin sayısı da arttı.
Osmaniye'de geçen yıl satın al-
dığı elektrikli aracı Togg'u kul-
lanan iş insanı Arif Binboğa, in-
sanları elektrikli otomobil ko-
nusunda teşvik etmek amacıyla
iş yerinin önüne 3 elektrikli araç
şarj istasyonu kurdurdu. Yer fıs-
tığı üretimi, satışı ve ihracatı
yapan Binboğa, AA muhabirine,
elektrikli araçların sürüşü, kon-
foru ve fosil yakıtlı araçlara göre
daha tasarruflu olduğunu gö-
rerek insanları bu tür araçları
almaya teşvik etmek istediğini
söyledi. Osmaniye-Adana kara
yolundaki satış mağazasının
önüne 3 elektrikli araç şarj üni-
tesi kurarak elektrikli otomobil
kullanıcılarına hizmet veren Bin-
boğa, Türkiye'nin yerli aracı
Togg'un üretiminin başlamasıyla
elektrikli araç almaya karar ver-
diğini belirtti. Elektrikli araçların
diğer araçlara göre çok daha
tasarruflu olduğunu vurgulayan
Binboğa, "Başka bir elektrikli
aracım daha var. Her biriyle 17-
18 bin kilometre yol kat ettim.
Normal yakıtlı araca göre yakıt
maliyetinde yaklaşık 5 kat düşüş
oldu. Özellikle evde şarj eder-

seniz çok tasarruflu oluyor. 45
liraya yaklaşık 100 kilometreden
fazla yol gidebiliyorsunuz." dedi.

Hızlı şarj üniteleri kullanıl-
dığında da normal yakıtlı araç-
lara göre daha ucuza yolculuk
yapılabildiğini ifade eden Bin-
boğa, şunları kaydetti: "Elektrikli
arabanın doğru bir tercih oldu-
ğuna inandığımız için bunu yay-
gınlaştırma adına iş yerimizin
önüne şarj istasyonu kurdur-
duk. Bunu, insanların şarj is-
tasyonlarına erişimini kolay-
laştırmak adına yaptık. İnsan-
ların ilgisi çok iyi. Firmaların
elektrik şarj üretimine baktı-
ğımda her ay yüzde 20-30 ora-
nında artış görüyorum. Her
geçen gün arabasını şarj eden-
lerin sayısının arttığı anlamına
geliyor. Eskiden şarj istasyonu
bulmakta zorlanırken şu an her
100 kilometrede bir istasyon

bulmak mümkün hale geldi."
"Araçların bataryası
dolduğunda telefonlarına
bildirim geliyor"

Van'da da 2. el araç, yedek
parça ve aksesuar satışı yapan
işletme sahibi Danyal Yıldız,
elektrikli araç sayısının artmasıyla
iş yerinin girişine şarj ünitesi
kurdu. Togg'un üretiminin baş-
lamasıyla elektrikli araçlara il-
ginin arttığını ifade eden Yıldız,
"Kentimizde elektrikli araçlara
ilgi oldukça yüksek. Bunu hem
elektrikli otomobillerin satışı
hem de bayilerin taleplerinden
görebiliriz. Sürücülerimiz araç-
larını ünitede şarj ederken ma-
ğazayı gezip alışveriş yapma im-
kanı buluyor. Araçların bataryası
dolduğunda telefonlarına bildi-
rim geliyor. Çok güzel bir uygu-
lama. Bu uygulamayı yaygın-

laştırmak istiyoruz." diye konuş-
tu.Elektrikli araç kullanıcısı Le-
vent Demirhan da yakıt tasarrufu
nedeniyle elektrikli araç almaya
karar verdiğini dile getirerek,
"Eylülde evimin önüne şarj is-
tasyonu kurmak için talepte bu-
lundum. Şu anda evimde aracımı
şarj edebiliyorum. Bu sayede
yakıt giderim azaldı. Bu durum-
dan çok memnunum." dedi.
Kentte elektrikli şarj ünitesi ku-
rulumu yapan firmanın yetkilisi
Veysi Göztop da özel alanlara
kurulan şarj istasyonlarının ma-
liyeti düşürdüğüne işaret etti.

İnsanların genellikle özel mül-
kiyetlerine şarj istasyonu kurmak
istediğini anlatan Göztop, "Site-
lerde, 20 araca göre 3 şarj istas-
yonu oldukça ideal. Elektrikli
araç fiyatları ile benzinli ve dizel
araç fiyatları birbirine çok yakın.
Günümüzde şarj istasyonları da
yaygınlaştı. Akaryakıt firmaları
ve özel mülkler haricinde tesis-
lerde, kafelerde ve yaşam alan-
larında da şarj istasyonları gör-
meye başlayacağız. Yoğun talep
var. Bu talepleri karşılamaya ça-
lışıyoruz." ifadelerini kullandı.
GES ile ürettiği enerjiyi
elektrikli otomobilinde
kullanıyor

Gaziantep'te bir işletme sahibi
de iş yerinin çatısına kurduğu
sistemle güneşten aldığı enerjiyi
araç şarj ünitesine aktarıyor. Şa-
hinbey ilçesindeki iş yerinin sa-

hibi İbrahim Halil Çadır, AA mu-
habirine, Gaziantep'teki ilk Togg
kullanıcılarından biri olduğunu
söyledi. Otomobili kullanmaya
başladığında kent genelindeki
istasyonlara gidip otomobilini
şarj ettiğini ifade eden Çadır, is-
tasyonlarda zaman harcamamak
için iş yerinin çatısına güneş
enerjisi santrali (GES) kurduğunu
kaydetti. Çadır, şunları anlattı:
"'GES'ten aldığımız elektriği oto-
mobilde kullanabilir miyiz?' de-
dim mevcut elektrik sistemine
zarar vermeden. Mühendis ar-
kadaşlarla konuştum gerekli ya-
sal izinler alındıktan sonra gelip
burada fizibilite çalışması yaptılar.
Şarj ünitesi kurduk. Güneşten
aldığımız enerjiyi otomobilimize
aktarıyoruz. Kurulumu çok basit
ve kısa zamanda oldu. Güvenlik
açısından hiçbir zararı yok. Zaten
aksi bir şey olduğunda elektrik
otomatik kesiliyor." Tamamen
çevreci bir uygulama gerçekleş-
tirildiğini anlatan Çadır, "Özellikle
emisyon açısından çevreye çok
faydalı oldu. Yani sıfır emisyon
ve sıfır maliyetle aracımızı dol-
duruyor ve geziyoruz. Arkadaş-
larım buradan geçerken hem
gelip çay içiyorlar hem de araç-
larını şarj ediyorlar. Bunu gören
arkadaşlardan bazıları kendi iş
yerine kurdu. Onlar da çok mem-
nun. Böyle bir sistem maliyet
ve çevre açısından çok iyi." söz-
lerine yer verdi.  lVAN/OSMA-
NİYE/GAZİANTEP-AA

G Elektrikli araçlara talebin artmasıyla iş yeri sahipleri, hem teşvik hem de müşterile-
rinin taleplerini karşılamak için işletmelerinin önüne araç şarj üniteleri kuruyor.
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Esnafın bu yıl düğünlerden beklentisi büyük
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Elektrikli araç sayısı artınca işletmeciler de
iş yerlerine şarj üniteleri kurmaya başladı
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Çalışma ve Sosyal Güvenlik Ba-
kanı Vedat Işıkhan, "1 Mayıs gibi
önemli bir günde  tüm paydaş-
larımızla daha fazla dayanışma
içinde olmaya ve işçi haklarının
korunması için birlikte çalışmaya
devam edeceğiz." dedi. CHP'den
Çalışma  Meclisi'nin  sendikalar
katılmasın  diye  1 Mayıs'ta  dü-
zenlenmek  istendiği  yönünde
açıklamalar yapıldığını aktaran
Işıkhan, "Çalışma Meclisi'ni 29-
30  Nisan'da  gerçekleştireceğiz,
1 Mayıs'ta değil. Bu iddia baştan
yalan.  CHP  her  zamanki  gibi
önce bir yalan uyduruyor sonra
da bu yalanı senaryo haline ge-
tiriyor, olmayan bir şey üzerinden
toplumda ne yazık ki algı oluş-
turuyor."  diye  konuştu.  Sosyal
diyalog mekanizmalarına daha
önce olmadığı kadar önem ver-
diklerini  dile  getiren  Işıkhan,
sendikalarla, sivil toplum kuru-
luşlarıyla  sürekli bir araya gel-
diklerini, sendikaların görüşünü
almadan hiçbir karara imza at-
madıklarını, sendikaların Çalışma
Meclisi'nde  de  değerlendirme-
lerini özgürce yapacaklarını an-
lattı.  Işıkhan,  Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın da Ça-
lışma  Meclisi  üyelerini  30  Ni-
san'da kabul edeceğini bildirdi.
İşçinin olmadığı bir Çalışma Mec-
lisi'nin  eksik  kalacağını  ifade

eden Işıkhan, bu doğrultuda iş-
çilerin,  çalışanların  görüşlerini
de ele alacak ve değerlendirecek
platformlar geliştirdiklerini söy-
ledi. 1 Mayıs'ın işçilerin haklarına
ve emeğin değerine dikkati çeken
önemli bir gün olduğunu belirten
Işıkhan, "Bizler de 1 Mayıs gibi
önemli bir günde  tüm paydaş-
larımızla daha fazla dayanışma
içinde olmaya ve işçi haklarının
korunması için birlikte çalışmaya
devam edeceğiz. Türkiye'de daha
adil, daha güvenli ve sürdürüle-
bilir bir çalışma dünyası kurmak
için hep birlikte gayret etmeye
devam edeceğiz." ifadelerini kul-
landı. Işıkhan, "geçmişte yaşanan
bazı olayların ne yazık ki 1 Ma-
yıs'ın toplumda olumsuz çağrı-
şımlara yol açmasına" neden ol-
duğunu, ancak AK Parti iktidara

geldikten sonra bu olumsuz algıyı
aşmak ve 1 Mayıs'ı daha pozitif
kutlamak  için  önemli  adımlar
attıklarını anlattı.
"Emek ve emekçi
dostu pozları
vermesinler"
Türkiye'de  emekçilerle  ilgili

oluşturulan  olumsuz  algının
2009'da Cumhurbaşkanı Erdoğan
tarafından 1 Mayıs'ın resmi tatil
ilan  edilmesiyle  ters  yüz  oldu-
ğunu  dile  getiren  Işıkhan,
"2010'da  32  yıl  aradan  sonra
Taksim'i kutlamalara açan yine
Sayın Cumhurbaşkanı'mız oldu.
1  Mayıs'ı  resmi  tatil  yapmayı
akıllarına  getirmeyenler  bize
emek  ve  emekçi  dostu  pozları
da vermesinler." değerlendirme-
sini yaptı. Bazı kişi ve grupların

belli dönemlerde Taksim tartış-
maları  çıkararak  kaos  ortamı
oluşturmaya çalıştıklarını söyle-
yen Işıkhan, "Taksim'de 1977'de
yaşanan  acıları  unutmuyoruz.
Bu vesileyle Taksim'de hayatını
kaybeden emekçi kardeşlerimize
de Allah'tan rahmet diliyorum.
Her seferinde emek ve dayanış-
ma gününde Taksim'i de tartış-
maların  ve  gerginliğin  parçası
haline getirmeyi, orada kaybet-
tiğimiz canların aziz hatıralarına
büyük bir saygısızlık olarak gö-
rüyoruz." dedi. Ülkenin her kö-
şesinde, her meydanında 1 Ma-
yıs'ın özgürce kutlandığını vur-
gulayan Işıkhan, "İçişleri Baka-
nımız  da  açıkladı,  Taksim  için
bir yasak yok, 7 yıldan beri sü-
regelen bir uygulama var. İste-
yenlere Taksim Meydanı'na çe-
lenk  koyma  ve  saygı  duruşu
için de izin verilmektedir. Ayrıca
Türkiye'nin  farklı  illerinde  ol-
duğu gibi İstanbul'un çeşitli yer-
lerinde de kutlamalara izin ve-
rilmektedir." diye konuştu. Işık-
han, 1 Mayıs'ı Türkiye'nin bü-
yümesini gerçekleştiren, kalkın-
masına destek veren, vatan ve
millet sevgisini yüreğinde taşıyan
işçilerle birlikte en güzel şekilde
günün  amacına  ve  anlamına
uygun şekilde kutlayacaklarını
kaydetti. lANKARA-AA

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan,
28-29 Nisan'da Suudi Arabis-
tan'ın başkenti Riyad’a yapacağı
ziyarette  Filistin  devletinin
daha fazla ülke tarafından ta-
nınması için girişimlerini sür-
dürecek. Diplomatik kaynaklar,
Fidan'ın yarın ve 29 Nisan'da,
Riyad’da İslam İşbirliği Teşkilatı
(İİT)  ve  Arap  Ligi’nin  Gaz-
ze’deki katliamın sona erdiril-
mesi ve kalıcı barışın sağlan-
ması amacıyla oluşturduğu Te-
mas Grubu’nun üyeleriyle bir
araya geleceğini belirtti. Kay-
naklar, Temas Grubu'nun, Batılı
ülkelerin dışişleri bakanlarıyla
da  görüşmesinin  öngörüldü-
ğünü belirtti. Gazze’deki kat-
liamın  ilk  aylarında  Temas
Grubu'nun çeşitli Batı başkent-
lerini ziyaret ederek acil ateşkes
ve kalıcı barış çağrısında bu-
lunduğunu hatırlatan kaynak-
lar, bu girişimlerin bir sonucu
olarak, Gazze'de acilen insani
ateşkes  talebinde  bulunulan
bir karar tasarısının 12 Aralık
2023'te  Birleşmiş  Milletler
(BM) Genel Kurulu’nda rekor

sayıda  oyla  kabul  edildiğini
aktardı. Kaynaklar, Bakan Fi-
dan'ın Riyad'da ikili görüşmeler
de gerçekleştireceğini, görüş-
melerin odak noktasının Gaz-
ze’deki  son  durum  olacağını
anlattı. Türkiye’nin temel ön-
celiğinin Gazze’de devam eden
katliamın en kısa sürede dur-
durulması olduğunu vurgula-
yan  kaynaklar,  bu  katliamın
hangi  yöntemler kullanılarak
durdurulabileceği, uluslararası
toplumun  nasıl  harekete  ge-
çebileceği  ve  Gazze’deki  bu
adaletsizliklerin daimi olarak

çözülebilmesi  için  iki devletli
çözümün nasıl hayata geçiri-
lebileceği gibi sorulara odak-
lanılmasının  öngörüldüğünü
kaydetti. Kaynaklar, Türkiye'nin
diğer  önceliğinin  insani  yar-
dımların  acilen  ve  kesintisiz
biçimde Gazze’ye ulaşması ol-
duğunun altını çizdi. Gazze'ye
yardım yapan ülkeler arasında
Türkiye'nin ilk sırada yer aldı-
ğını  hatırlatan  kaynaklar,  7
Ekim  2023'ten  bu  yana  13
uçak  ve  9  gemiyle  Gazze'ye
gönderilen insani yardımların
toplamının  50  bin  tona  yak-

laştığını, 3 bin 800 ton insani
yardım taşıyan son geminin18
Nisan'da Mısır'ın El-Ariş Lima-
nı'na yanaştığını, ayrıca AFAD
ve Türk Kızılay, Mısır Kızılayı
ile  işbirliği  halinde her  hafta
yaklaşık 125 ton içme suyunun
Gazze’ye gönderildiğini aktardı.
Kaynaklar, Türkiye'nin Gazze’ye
insani yardım ulaştırılmasında
yaşanan sıkıntıların azaltılması
için de diplomatik  çabalarını
sürdürdüğünü ifade ederek Ri-
yad ziyaretinde şu mesajların
verileceğini kaydetti: "BM Gü-
venlik  Konseyi’nin,  Gazze'de
acil ateşkes ilan edilmesini ve
insani erişim sağlanmasını ta-
lep eden 2728 sayılı kararı 25
Mart  2024  tarihinde  kabul
edilmişti. İsrail’in, söz konusu
kararı  ve Uluslararası  Adalet
Divanının  aldığı  ihtiyati  ted-
birleri  harfiyen  uygulaması
şarttır. Bir an önce acil ve kalıcı
ateşkes  sağlanmalıdır.  İnsani
yardımlara  izin  verilmelidir.
Filistin  devletinin  daha  fazla
ülke tarafından tanınması için
girişimlerimiz  sürüyor.  Tüm

temaslarımızda bu hususun al-
tını  çizeceğiz.  1967  sınırları
temelinde, başkenti Doğu Ku-
düs  olan,  bağımsız,  egemen
ve coğrafi bütünlüğü haiz bir
Filistin devleti kurulana kadar,
Orta Doğu’da barış ve istikrarın
sağlanması mümkün değildir.
Uluslararası hukuk, herkes için
eşit derecede bağlayıcıdır. Kü-
resel düzeyde barışın ve istik-
rarın anahtarı, uluslararası hu-
kuka uyulmasıdır.  İsrail,  tüm
dünyanın gözü önünde Gazze
halkının yaşam hakkını elinden
alıyor. Bazı ülkeler bu adalet-
sizlik  karşısında  hiçbir  tepki
vermiyor. Netanyahu, iktidarda
kalabilmek için, bölgeyi bir sa-
vaşa sürüklemeye çalışıyor. İs-
rail’in Gazze’de işlediği suçların
bölgesel bir çatışmaya dönüşme
riski barındırdığını en başından
itibaren söyledik. Netanyahu’yu
kayıtsız ve şartsız destekleyen-
ler, tutumlarını acilen gözden
geçirmelidirler. Üçüncü  taraf-
ların  kendi  çatışmalarını  bu
coğrafyaya  taşımasını  istemi-
yoruz." lANKARA-AA

Bakan Işıkhan: 1 Mayıs’ta tüm paydaşlarımızla daha
fazla dayanışma içinde olmaya devam edeceğiz

Bakanlıktan yapılan açıklamaya göre,
Güler, Genelkurmay Başkanı Orge-
neral Metin Gürak, Deniz Kuvvetleri
Komutanı Oramiral Ercüment Tat-
lıoğlu,  Kara  Kuvvetleri  Komutanı
Orgeneral Selçuk Bayraktaroğlu ve
Hava Kuvvetleri Komutanı Orgeneral
Ziya Cemal Kadıoğlu ile gittiği Kuzey
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nde (KKTC)
28'inci Mekanize Piyade Tümen Ko-
mutanlığını ziyaret ederek, inceleme
ve denetlemelerde bulundu. Burada
görevli askerlerle akşam yemeğinde
bir araya gelen Bakan Güler, kardeş
KKTC'de ve Ada'nın güvenliğine yö-
nelik önemli bir fonksiyon üstlenen
28'inci Mekanize Piyade Tümen Ko-
mutanlığında bulunmaktan büyük
mutluluk duyduğunu belirtti. Tür-
kiye'nin  Kıbrıs  sorununun  ortaya
çıktığı  ilk  andan  itibaren,  konuya
uluslararası hukuk temelinde hak-
kaniyet esasıyla yaklaştığını kayde-
den Güler, diplomasiyi önceleyerek
ve ilgili taraflarla görüşerek sürece
çözüm  bulmak  için  yoğun  gayret
sarf edildiğini dile getirdi. Şu anda,
Ada'da tamamen uluslararası meş-

ruiyeti haiz olarak bulunan Türki-
ye'nin varlığını sorgulayan zihniyete,
Türkiye'nin  garantör  devlet  olma
vasfını ve bölgeyle  tarihi bağlarını
bir kez daha hatırlatmak istediğini
aktaran Güler, "Ayrıca Kıbrıslı kar-
deşlerimizin kazanılmış hakları olan
egemen eşitlikleri ve eşit uluslararası
statülerinin teyidi, bizim için olmazsa
olmazdır." değerlendirmesinde bu-
lundu. Muhatapları, miadı dolmuş,
statükocu  ve  provokatif  söylemleri
bir kenara bırakmaya, bunun yerine
tarihi ve mevcut gerçeklere uygun,
makul, mantıklı şekilde çözüme yö-
nelmeye  davet  ettiklerini  belirten
Güler, sözlerini şöyle sürdürdü: "Hem
Kıbrıslı Türkler hem de Rum kom-
şularımızın  müreffeh  geleceği  ve
Ada'da  kalıcı  huzur  ve  barış  iklimi
için, en doğru yolun bu şekilde olacağı
muhakkaktır. Sonuç olarak bugüne
kadar olduğu gibi bundan sonra da
garantör devlet olarak güvenlik, barış
ve  istikrar  için  Ada’da  bulunmaya
ve kardeş KKTC'nin meşru çıkarlarını
her  koşulda  desteklemeye  devam
edeceğiz." lLEFKOŞA-AA
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TBMM Başkanı Kurtulmuş, Güney
Afrika Cumhuriyeti'nin demokratik
seçimlerle iktidara gelmiş ilk siyahi
cumhurbaşkanı  Nelson  Mande-
la'nın  torunu  Nkosi  Zwelivelile
Mandela ile bir araya geldi. TBMM
Başkanı Numan Kurtulmuş, Par-
lamenterler Arası Kudüs Platformu
5.  Konferansı  dolayısıyla  İstan-
bul'da  bulunan,  Güney  Afrika
Cumhuriyeti'nin  demokratik  se-
çimlerle iktidara gelmiş ilk siyahi
cumhurbaşkanı  Nelson  Mande-
la'nın  torunu  Nkosi  Zwelivelile
Mandela ile bir araya geldi. Kur-
tulmuş, İstanbul'da bir otelde dü-
zenlenen konferans kapsamında
gerçekleşen  görüşmede,  Güney
Afrika hükümetine ve halkına Fi-
listin davasına verdiği destek do-
layısıyla teşekkür etti. Güney Af-
rika hükümetinin bu cesaretli adı-
mını takdirle karşıladıklarını be-
lirten Kurtulmuş, TBMM Başkanı
olarak, Türkiye Cumhuriyeti halkı
adına  şükranlarını  dile  getirdi.
Kurtulmuş, Güney Afrika'nın, İs-
rail'in  Filistin'e  yönelik  insanlık
dışı  saldırıları  dolayısıyla  Ulus-
lararası Adalet Divanına başvur-
masının ardından Filistin davası
bakımından yeni bir sürecin baş-
ladığını  vurguladı.  Bu  dönemle
birlikte  insanların dünyada yeni
bir  hak,  adalet,  insaf  ve  vicdan
arayışı  içerisinde olduğunu kay-
deden Kurtulmuş, artık insanlığın,
insanlık suçlarını bilerek işleyen
İsrail Başbakanı Binyamin Netan-
yahu ve çetesinin durdurulmasını
talep  ettiğini  dile  getirdi.  Bunun
için her türlü fırsatı ortaya koymak
ve Gazze'de yaşanan bu büyük in-
sanlık suçunu önlemek mecburiye-
tinde olduklarını belirten Kurtulmuş,
Parlamenterler  Arası  Kudüs  Plat-
formu 5. Konferansı gibi uluslararası
platformlarda atılacak adımlarla Fi-
listin  davasında  sonuç  alabilecek-
lerini ifade etti. lANKARA-AA

TBMM Başkanı 
Kurtulmuş, Nelson 
Mandela’nın 
torunuyla görüştü

Bakan Güler: “KKTC’nin meşru çıkarlarını
her koşulda desteklemeye devam edeceğiz”

Türkiye, Filistin devletinin tanınması için girişimlerini sürdürüyor

umhurbaşkanı
Recep  Tayyip
Erdoğan, Üskü-

dar'da  akaryakıt  istasyonu
çalışanlarını  ziyaret  etti.
Öğle saatlerinde Kısıklı'daki

konutundan  ayrılan  Erdo-
ğan,  Kirazlıtepe Mahallesi
Mehmet Akif Ersoy Cadde-
si'ndeki bir akaryakıt istas-
yonuna geldi. Firma yöne-
ticileri ve çalışanlarıyla soh-

bet  eden  Erdoğan,  çıkışta
kendisini bekleyen Kirazlı-
tepe Kentsel Dönüşüm Uy-
gulama  Alanı'nda  görevli
işçilerle  fotoğraf  çektirdi.
Petrol istasyonundan ayrılan

Erdoğan, aynı caddenin Fe-
rah  Mahallesi  sınırlarında
kalan bölümünde kendisine
sevgi gösterisinde bulunan
bir grup vatandaşın önünde
aracını  durdurdu.  Burada

vatandaşlarla  sohbet  eden
Erdoğan, çocuklara oyuncak
hediye etti. Cumhurbaşkanı
Erdoğan,  daha  sonra  Vah-
dettin Köşkü'ne geçti. 

lİSTANBUL-AA

C

CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN, Üsküdar’da
akaryakıt istasyonu çalışanlarını ziyaret etti
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan, Üsküdar'da akaryakıt is-

tasyonu çalışanlarını ziyaret etti.
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Dışişleri Bakanı Hakan Fi-
dan, bazı büyükelçilerin
yeni büyükelçilik ve daimi
temsilcilik görevlerini tebliğ
etti. Birleşmiş Milletler Ce-
nevre Ofisi Nezdinde Daimi
Temsilciliği görevi, Dışişleri
Bakan Yardımcısı Büyükelçi
Burak Akçapar'a verildi.
Diplomatik kaynaklardan
edinilen bilgiye göre Bakan
Fidan, Türkiye'nin dış tem-
silciliklerinde görev alacak
ve büyükelçilik yapacak
isimlere yeni görevlerini
tebliğ etti. Buna göre, Ba-

kan Yardımcısı Büyükelçi
Burak Akçapar'ın Birleşmiş
Milletler Cenevre Ofisi Nez-
dinde Daimi Temsilci, Or-
tadoğu ve Kuzey Afrika Ge-
nel Müdürü Büyükelçi Can
Dizdar'ın Ottawa Büyükel-
çisi, Birleşmiş Milletler Ce-
nevre Ofisi Nezdinde Daimi
Temsilcisi Büyükelçi Güven
Begeç'in Trablus Büyükelçisi,
Irak Genel Müdür Yardım-
cısı Elçi Anıl Bora İnan'ın
Bağdat Büyükelçisi olarak
görevlendirilmesine karar
verildi. lANKARA-AA

AK Parti Sözcüsü Çelik, "İsrail
Dışişleri Bakanı, Sayın Cum-
hurbaşkanı'mızı ve Türkiye'yi
seviyesiz bir şekilde hedef
alan açıklamalarına devam
etmiş. Katliam siyasetinin
üyeleri tarafından yapılan
bu seviyesiz açıklamalar
yok hükmündedir." dedi.
AK Parti Genel Başkan
Yardımcısı ve Parti Sözcüsü
Ömer Çelik, İsrail Dışişleri
Bakanı'nın sosyal medyadan
yaptığı paylaşıma ilişkin, "Sayın
Cumhurbaşkanı'mızı ve Türkiye'yi
seviyesiz bir şekilde hedef alan açık-
lamalarına devam etmiş. Katliam si-
yasetinin üyeleri tarafından yapılan
bu seviyesiz açıklamalar yok hükmün-
dedir." ifadesini kullandı. Çelik, sosyal
medya hesabından, İsrail Dışişleri Ba-
kanı Yisrael Katz'ın X sosyal medya
platformundan Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan ile ilgili yaptığı paylaşıma ilişkin

açıklamada bulundu.
Katz'ın paylaşımına tepki

gösteren Çelik, şunları
kaydetti: "İsrail Dış-
işleri Bakanı, Sayın
Cumhurbaşkanı'mı-
zı ve Türkiye'yi se-
viyesiz bir şekilde
hedef alan açıkla-
malarına devam et-

miş. Katliam siyase-
tinin üyeleri tarafından

yapılan bu seviyesiz
açıklamalar yok hükmün-

dedir. Netanyahu hükümetinin
soykırımcı bir barbarlıkla hareket et-
tiğini ifade ediyor olmamız elbette bu
katliam şebekesini rahatsız ediyor.
Cumhurbaşkanı'mız bu soykırım şe-
bekesine karşı insanlığın ve küresel
vicdanın sesidir. Tüm uluslararası plat-
formlarda Filistin halkının haklarını
en üst seviyede savunmaya devam
edeceğiz." lANKARA-AA

Çelik: Katliam siyasetinin üyeleri tarafından
yapılan seviyesiz açıklamalar yok hükmündedir
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Edirne Sarayı’ndaki ço-
cukluk yıllarından iti-
baren çok dilli ve çok
kültürlü bir ortamda
büyür II. Mehmet.
BELLİNİ’nin
“GRAND TURK”
TABLOSUNDAKİ
DETAYLAR

Osmanlı hanedanı-
nın sembolizmi sev-
diğini ve Fatih Sultan Mehmet’in
sonraki fetih hedefinin İtalya ol-
duğunu düşününce tablodaki de-
taylar biraz daha anlam kazanıyor.
Grand Turk resminde Fatih; kapı
ve zafer takına benzer bir figürün
önünde resmediliyor. Bu detay
Venedik Duçeliği için kutsal sayı-
lan San Zaccaria Venedik Kilise-
si’nin kapısını simgeliyor. Türk-
çede ise kapı kelimesi, bizzat
‘devlet’ anlamına gelmektedir. Bu-
rası Sultanın adaleti tesis ettiği,
Allah tarafından korunduğu yer-
dir. Bu kapı tasviriyle Fatih’in,
adaletin temsilcisi olduğuna ve
olacağına vurgu yapılıyor ve Av-
rupa’ya verilen bir mesaj olarak
daha anlamlı hale geliyor. Arka
plandaki altı adet taç Osmanlı’nın
Yunanistan, Karadeniz ve Asya
topraklarındaki hakimiyetini sem-
bolize ediyor. Kıymetli taşlarla
süslü örtü sultanın gücünü tasvir
ederken, tabloda sol profilden çi-
zilen Fatih Sultan Mehmet'in ba-
şındaki kırmızı beyaz sarık ise si-
yasi ve dini konumunu sembolize
ediyor. Tabloda kemerli girişin
iki alt ucundaki yazılar, bu eserin
önemini ve ihtişamını vurguluyor.
Zamanla okunmaz hale gelen bu
yazılardan birinde "1480, Kasım'ın
25'inci günü" yazarken diğerinde
Latince "Victor Orbis (Dünyanın
Fatihi)" ifadesi yer alıyor. 
ŞİBLİZÂDE AHMET
EFENDİ’nin FATİH PORTRESİ

Fatih, saray nakkaşlarından Si-
nan Bey’i resim
eğitimi alması
için yurt dışına
gönderir. Nakkaş
Sinan Bey portre
yapmada zama-
nın en iyilerin-
den kabul edilen
ve öğrencisi olan
Şıblizade Ahmet
Çelebi, Bellini’ye
rakip olabilecek
eserler vermeye
başlamıştı. Ge-
nellikle Sinan Bey'e atfedilen ama
Julian Raby gibi araştırmacılarca
aslında Şiblizade Ahmed Bey'e ait
olduğu düsünülen "Gül Koklayan
Fatih Portresi Minyatürü" bu bağ-
lamda çok ilginç bir örnektir. Yu-

karıda bahsettigimiz
Bellini’nin meşhur
portresiyle ayni ta-
rihte, 1480 tarihinde
yapılan bu çizim ol-
dukça ilginç ayrıntı-
lara sahiptir. Belli-
ni'den esinlenmeler
olsa da kendi özgün-
lüğünü koruyan bu
eserde Fatih hem bir
savaşçı hem de bir

şair gibi resmedilmiştir. Elindeki
gül, zarif şiirlerin sahibi duygusal
bir insan portresi sunmaktayken
aynı elindeki zihgir, büyük mare-
şalin askeri yönüne vurgu yap-
maktadir. Aynca padişahın gerek
yüzündeki hafif gölgelendirme
gerekse yakasının işlenişi, Dogu
ve Batı üsluplarının bir Türk sa-
natçı tarafından yeni bir sentezle
yorumlanışının cok güzel bir ör-
neğidir
BELLİNİ yine
İSTANBUL’da

Bellini’ye atfedilen 3 adet Fatih
Sultan Mehmet tablosu ve ma-
dalyonları vardır. Tablolardan biri
2020 yılında İstanbul Büyükşehir
Belediyesi tarafından Londra’daki
dünyaca ünlü Christie’s müzayede
şirketinden satın alındı.

İstanbul’un ilk kamusal çağdaş
sanat müzesi olan “İstanbul Sanat
Müzesi” Haliç Tersanesi’ndeki ‘Ah
Güzel İstanbul’ sergisi 3 Eylül
2024 tarihine kadar ziyaret edi-
lebiliyor. Türk resim tarihine ait
onlarca eserin yer aldığı müzenin
şüphesiz en ilgi çeken parçası Bel-
lini’ye atfedilen “Fatih Sultan Meh-
met ve genç’ tablosu. Eserin kime
ait olduğundan, Fatih’in karşısın-
daki gencin Cem Sultan mı? yoksa
Bosna Prensi mi? Ya da saraya
mensup herhangi bir kişi mi ol-
duğuna dair tartışmalar uzun süre
devam etmiş olsa da bir sonuca
varılamamıştır. Her ne olursa olsun
tarihimizin belki de en önemli fi-

gürüne ait bu
tablonun alı-
nıp toprakla-
rımıza getiril-
mesi ve her-
kesin ziyaret
edebi leceği
şekilde sergi-
lenmesi mem-
nuniyet verici.
Yazımın ba-
şından beri
be l i r t t i ğ im
Bellini’ye aidi-

yetinden şüphe duyulmayan
“Grand Turk” tablosunun da ül-
kemize gelmesini umut ediyoruz.

*Bölüm, Ömer Kaptan’ın ‘Fa-
tih’in Bilginlerle Diyalogları’ ki-
tabından alınmıştır

Eski ABD’li asker ve diplomat
Wright: İsrail’i destekleyen rolü
nedeniyle ABD’den utanıyorum

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
42 ilde düzenlenen "Nar-
koçelik-14" operasyonların-
da 321 şüphelinin yakalan-
dığını, 322 kilogram uyuş-
turucu madde ve 135 bin
adet uyuşturucu hap ele
geçirildiğini bildirdi. Yerli-
kaya, sosyal medya hesa-
bından yaptığı açıklamada,
son 10 ay içerisinde uyuş-
turucu madde imalatçıları-
na, bunların satışını yapan-
lar ile sokak satıcılarına yö-
nelik toplam 39 bin 661
operasyon düzenlendiğini
belirtti. Operasyonlarda 121
ton uyuşturucu madde, 42
milyon uyuşturucu hap ve
157 milyon kök kenevir ele
geçirildiğini aktaran Yerli-
kaya, 310 bin 639 şüpheli-
nin yakalandığını, bunlar-
dan 28 bin 44'ünün tutuk-
landığını, 12 bin 554'ü hak-
kında ise adli kontrol kararı
verildiğini kaydetti. Bakan
Yerlikaya, 682 ekip, 2 bin

46 personel, 3 helikopter
ile 44 narkotik köpeğinin
katıldığı operasyonların, İs-
tanbul, Konya, Şanlıurfa,
Manisa, Samsun, Elazığ,
Gaziantep, Sakarya, Denizli,
Adana, Osmaniye, Sivas,
Ankara, Van, Bitlis, Erzu-
rum, İzmir, Mersin, Bingöl,
Kırklareli, Tekirdağ, Kah-
ramanmaraş, Isparta, Ma-

latya, Çorum, Diyarbakır,
Balıkesir, Adıyaman, Kırşe-
hir, Ordu, Antalya, Aydın,
Muş, Trabzon, Muğla, Kı-
rıkkale, Kütahya, Kayseri,
Bursa, Afyonkarahisar, Iğdır
ve Kocaeli olmak üzere 42
ilde "Narkoçelik-14" çalış-
masının düzenlendiğini kay-
detti. Operasyonu gerçek-
leştiren güvenlik güçlerini

tebrik eden Yerlikaya, "Aziz
milletimizin bilmesini iste-
rim ki; halkımızı zehirleyen
uyuşturucu tacirleriyle ve
organize suç örgütleriyle
mücadelemiz milletimizin
destek ve dualarıyla karar-
lılıkla devam edecek. Her
an enselerindeyiz. Bizden
kaçamayacaklar." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan bazı 
büyükelçilikler için yeni görevleri tebliğ etti

“Narkoçelik-14” operasyonlarında 321 şüpheli yakalandı

ülkeden çok sa-
yıda sivil toplum
kuruluşunun te-

şebbüsüyle oluşturulan ve
gelecek günlerde Akdeniz'e
açılması beklenen Uluslar-
arası Özgürlük Filosu için
İstanbul'a gelen Wright, AA
muhabirine değerlendirme-
lerde bulundu. Eski bir ABD
askeri ve diplomatı olduğunu
kaydeden Wright, Irak Sa-
vaşı'na karşı çıktığı için 2003
yılında görevinden istifa et-
tiğini söyledi. Wright, Ulus-
lararası Özgürlük Filosu'nun
"İsrail'in Gazze'ye yasa dışı
deniz ablukasını kırmak ve
İsrail ile ABD'nin Gazze hal-
kına uyguladığı soykırım ne-
deniyle açlık çeken Gazze
halkına yiyecek götürmek"
olduğunu belirtti.
"İsraillilerin
yaptığı bir
soykırımdır"

"İsraillilerin yaptığı bir soy-
kırımdır. Bu, bir etnik temiz-
liktir." diyen Wright, şunları
ifade etti: "İsrail, 33 binden
fazla insanı öldürürken, 75
binden fazla insanı yaralar-
ken ve binlerce insanı enkaz
altında ölüme terk ederken
İsrail'i destekleyen rolü ne-
deniyle ABD'den utanıyorum.

ABD, İsrail'e silah sağlıyor,
İsrail'e milyarlarca dolar ve-
riyor ve İsrail'in Filistinlileri
öldürmeyi durdurması için
elindeki kozları kullanmayı
reddediyor."

İsrail'in Gazze Şeridi'ndeki
sivillere yönelik yoğun bom-
bardımanını ve ülkesinin sal-
dırıya verdiği desteği protesto
etmek için 25 Şubat'ta baş-
kent Washington'daki İsrail
Büyükelçiliği önünde kendi-
sini ateşe vererek hayatını
kaybeden ABD Hava Kuv-
vetlerinin muvazzaf üyesi
Aaron Bushnell'i anımsatan
Wright, ayrıca ülkesinin İs-
panya'daki üssünden Was-
hington'a giden, "İspanya'da

kalıp Gazze'ye silah gönderen
ABD Hava Kuvvetleri'nin bir
parçası olamam." diyen başka
bir ABD'li askerin daha ol-
duğunu dile getirdi. Aynı as-
kerin ABD Kongresi'ne de
gittiğini belirten Wright, 7
gün boyunca Gazze'de yiye-
ceği olmayan insanlar için
açlık grevi yaptığını söyledi.
"75 yıllık suçluluk
duygusu, İsrail'in
uyguladığı soykırımı
savunmak için
kullanılıyor"

Wright, İsrail'i destekle-
menin ABD diplomasi tari-
hinin trajik bir parçası oldu-

ğuna dikkati çekti. "Demo-
krat ya da Cumhuriyetçi, her
yönetim İsrail'in ne suç işlerse
işlesin korunmasının önemli
olduğunu düşünmektedir."
görüşünü paylaşan Wright,
şunları kaydetti: "Dünyanın
geri kalanı da 'Amerika ne
yapıyor?' diye soruyor. Bunu
neden yapıyorlar? Bence bu,
ABD'nin Almanya ve Avus-
turya'da soykırıma uğrayan
insanları kurtarmak için ye-
terince hızlı adım atmadığı
İkinci Dünya Savaşı'ndan ka-
lan psikolojik bir şey. Savaş-
tan sonra da Birleşik Dev-
letler, Holokost'tan kurtulan-
ları kabul etmedi yani bence
burada bir suçluluk psikolojisi
var. Bu 75 yıllık suçluluk
duygusu, şimdi İsrail'in Gazze
halkına uyguladığı soykırımı
savunmak için kullanılıyor."

İsrail'in Batı Şeria ve Gaz-
ze'deki işgali sürdükçe böl-
gedeki çatışmaların devam
edeceğini dile getiren Wright,
ezilen insanların ayaklan-
masının son derece doğal ve
İsrail'in yaptıklarının ulus-
lararası hukuka aykırı oldu-
ğunu vurguladı. Wright, İs-
rail'e yönelik boykotların şid-
det içermeyen çok etkili ey-
lemler olduğunu sözlerine
ekledi. lİSTANBUL-AA

12

Eski ABD'li asker ve diplomat Ann Wright, Gazze'ye yöne-
lik saldırılarıyla insanlık dramına sebep olan İsrail'i des-
teklemesi nedeniyle ülkesi ABD'den utandığını söyledi.
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Fatih, Bellini ve Meçhul
genç adam (2)
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ABD'nin New York
kentinde, Filistin

destekçisi gösterilere
yeni katılan The City
College of New York
(City College) isimli

üniversitedeki
protestolara, ikinci

gününde şehirdeki� bazı
işçi grupları ve sivil

aktivistler de katıldı.
Manhattan'daki City College kam-
püsünde iki gündür devam eden Fi-
listin destekçisi protestolarda ilk kez,
kendilerini "New York Workers" ola-
rak adlandıran işçiler ve bazı akti-
vistler de yer aldı. City College öğ-
rencilerinin okul kampüsünde kur-
duğu Gazze Dayanışma Kampı, bu
yönüyle, bir üniversitedeki öğrenci-
lerin yaptığı protestonun sokağa
taşıp halkla birleşmesi anlamında
ilk ̇teşkil etti.̇ Üniversite kampüsünde,
dayanışma kampının kurulduğu park-
ta Müslüman gençler, Cuma namazını
birlikte kılarken, destek veren diğer
protestocular ise, saygı gereği namaz
esnasında protestolarına ara verdi.

New York'ta yaşayan Ortodoks
Yahudi cemaatinin bazı üyeleri de
ellerinde İsrail ve Siyonizm karşıtı
pankartlarla katıldıkları protestoda,
"Filistin'in haklı davasının yanında
olduklarını" açıkça belirtti. İsrail'in
Gazze’ye saldırılarının 6. ayını dol-

durmasına rağmen hala sonlandı-
rılmaması sonrasında, protestola-
rın, ABD'de üniversitelerden baş-
layarak yeniden ivme kazanması,
yaklaşan başkanlık seçimleri ön-
cesinde, bazı STK ve işçi sendika-
ların da devreye girmesiyle, "Siyahi
Hayatlar Önemlidir" benzeri, geniş
çaplı bir sokak hareketine dönüşe
ihtimalini güçlendiriyor.
Barışçıl gösteri karşıt
protestocu tarafından
provoke edilmeye çalışıldı

City College’daki Gazze Dayanış-
ma Kampı, 2. gününde, barışçıl gös-
terinin yapıldığı kampüs bahçesine
girmeye çalışan bir karşıt protestocu

tarafından provoke edilmeye çalı-
şıldı. Agresif hareketler sergileyen
şüpheli bir şahıs, kamptaki öğren-
cileri, sert suçlamalarla tahrik etmeye
çalıştığı esnada, Filistinli gençler ta-
rafından engellendi. Filistinli gençler,
İsrailli olduğunu söylediği provo-
katörü iterek alanın dışına çıkarır-
ken, hakaret ve tehditler savuran
şüpheli, New York polisi tarafından
gözaltına alındı. Şahsın polis ara-
cına binerken “Biz artık Amerikalı
olmaktan çıktık.” dediği duyuldu.
''Hiç olmadığımız 
kadar güçlüyüz''

Kampüslerdeki protestoların baş-
langıç merkezi olan Columbia Üni-

versitesindeki protesto grubu adına,
City College‘daki Gazze Dayanışma
Kampı'nda konuşan bir temsilci,
üniversite kampüslerinde hiç ol-
madığı kadar güçlü olduklarını,
talepleri karşılanana kadar müca-
deleye devam edeceklerini söyledi.
Ayrıca, göstericilerin haberleştiği
bir WhatsApp grubunda, City Col-
lege yönetiminin Filistin destekçisi
göstericilerin öğrenci temsilci gru-
buyla ''pazarlık için masaya otur-
mayı kabul ettiğini'', bunun ken-
dileri için ''büyük bir zafer anlamına
geldiğini'' belirten ifadeler payla-
şıldı. Öte yandan, New York'taki
Columbia Üniversitesi yönetimi ile
öğrenciler arasında geçen hafta

başlayan Gazze protestosu gergin-
liği devam ederken, New Yorklu
Temsilciler Meclisi Demokrat Üyesi
Alexandria Ocasio-Cortez, üniver-
sitenin kampüsündeki dayanışma
kampına gelerek destek sözü verdi.
Minnesota Temsilciler Meclisi Üyesi
Ilhan Omar da, dün Columbia'daki
Gazze Dayanışma Kampını ziyaret
ederek,Filistin destekçilerinin ya-
nında poz vermişti. ABD'nin dört
bir tarafındaki üniversitelere ya-
yılan Filistin destekçisi protestolara,
birçok öğretim görevlisi, profesör
ve bazı siyasetçilerin destek ver-
mesi, üniversite yönetimlerinin bu
gösterileri sonlandırmasını zorlaş-
tırıyor. lNEW YORK-AA

ABD üniversitelerindeki Filistin destekçisi protestolara işçi sınıfı da dahil oldu
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MEHMET A. KANCI

azeteci Mehmet A. Kancı,
İsrail-İran geriliminde İs-
rail’in ABD ve G7 ülkele-

rinden aldığı destekle yarattığı "kon-
forlu mağduriyet" alanını AA Analiz
için kaleme aldı. Amerika Birleşik
Devletleri (ABD) ve G7 grubundaki
ortaklarının İkinci Dünya Savaşı son-
rasında kurulan uluslararası diplo-
matik ve hukuk düzeninin sonunu
tam olarak ne zaman getirdiklerini
merak edenler muhtemelen 13 Nisan
gecesi İran’ın düzenlediği füze saldırısı
sırasında İsrail Başbakanı Binyamin
Netanyahu ve güvenlik kabinesinin
bir sığınakta verdikleri fotoğrafı ön-
lerine koyarak değerlendirmede bu-
lunacaklardır.

İsrail komuta kademesi ultra gü-
venlikli sığınaklarında çoğu yarı yolda
düşen ya da rampasından dahi kal-
kamayan, kalksalar dahi ABD-İngil-
tere-Almanya-Fransa 4'lüsü tarafından
imha edilen füzelerden korunurken,
Gazze Şeridi’nin güneyinde, kendilerini
güneşten ya da yağmurdan dahi ko-
ruyacak damdan mahrum 2 milyon

insan füzelere, top mermilerine hedef
olmaya devam ediyordu. Gazze halkı
söz konusu olduğunda ABD ve G7
ülkelerinin her türlü hakkaniyetli de-
ğerlendirme kriterini yitirme süreci 7
Ekim sonrasında başlamadı. Netan-
yahu hükümetinin Aralık 2022'de
başa geçmesinden itibaren, siyonist
politikaların radikal takipçisi hükümet
üyelerinin şiddeti tırmandıran söylem
ve eylemleri de başladı. Kudüs’te Müs-
lümanların kutsal mekanlarına yönelik
taciz ve saldırılar artarken, İsrail hü-
kümeti işgal altındaki toprakları işgalci
siyonist vatandaşlarına paylaştırma
ve inşaat yapma eylemlerine de hız
verdi. Gerek İsrail gerekse ABD, 2023
yılı boyunca işgalci teröristlerin Batı
Şeria’daki eylemlerine ve Mescid-i
Aksa’ya yönelik siyonist işgallerine
seyirci kalmayı tercih etti. Bu esnada
Gazze halkına yönelik kuşatma da
aralıksız devam ediyordu. Nitekim 7
Ekim günü Hamas’ın hem Kudüs’teki
kutsal mekanlara yönelik tacizlere
hem de Gazze halkının kuşatılmışlığına
yanıt olarak başlattığı savunma sava-
şının sebepleri de yine ABD ve G7 ta-
rafından görmezden gelindi.

İsrail'e yakılan tüm
yeşil ışıkların düğmesi
G7'nin elinde

Bu 7 ülkenin yaşananlara dair em-
pati ve illiyet bağı kurmaktan yoksun,
Filistin halkının toplu göçü ve katle-
dilmesine yeşil ışık yakan bakış açıları,
çatışmanın bölgesel nitelik kazanma-
sına yönelik İsrail politikalarını da
cesaretlendirdi. 7 Ekim sonrasında
yalnızca Gazze’yi değil, Lübnan top-
raklarını ve Suriye’yi de sistematik
şekilde aralıksız olarak hedef alan İs-
rail’i engellemeye yönelik çabalar,
aynı ülkeler tarafından Birleşmiş Mil-
letler Güvenlik Konseyinde (BMGK)
çeşitli bahanelerle engellendi. 1 Nisan
2024 günü İsrail’in Şam’da bir diplo-
matik misyon binasını hedef alarak,
İran Devrim Muhafızları mensubu
Tuğgeneral Muhammed Rıza Zahidi
ile yardımcısı Tuğgeneral Muhammed
Hadi Hacı Rahimi'nin aralarında bu-
lunduğu bir grup subay ve diplomatı
öldürmesi de uluslararası hukuk ku-
ralları çerçevesinde gereken karşılığı
görmedi. Şam’daki saldırıya seyirci
kalmayı tercih eden ülkelerin, İran’ın

13 Nisan’daki füze ve kamikaze dron
saldırısının ardından, başkentlerindeki
İran Büyükelçilerini Dışişleri Bakan-
lıklarına çağırmak için sıraya girmeleri,
Batı dünyasının kahir ekseriyetinin
Orta Doğu’ya iki yüzlü bakışlarının
kayda değer bir göstergeydi.
İsrail gibi korunmayı
talep eden Zelenskiy'e
de haddini bildirdiler

Dahası İran saldırısında ABD-İngil-
tere-Fransa-Almanya 4'lüsünün İsrail’i
korumak için harcadıkları çabayı gören
Ukrayna Devlet Başkanı Volodimir Ze-
lenskiy’nin aldığı karşılık, İsrail mevzu
bahis olduğunda uygulanan çifte stan-
dardın unutulmayacak bir örneğiydi.
Rusya’nın füze saldırılarından korunmak
için benzer bir savunma şemsiyesinin
Ukrayna için de devreye sokulmasını
isteyen Zelenskiy’e, Beyaz Saray’dan
başlayarak çeşitli kademelerde haddi
bildirildi. Bu gelişmeler silsilesinde ge-
linen en vahim nokta ise Netanyahu
ve güvenlik kabinesinin sığınaktaki top-
lantı fotoğrafları kullanılarak Filistin
halkından daha da mağdur ilan edil-
mesiydi. Güvenlik Konseyi’nde Filistin

yanlısı her girişimi bloke etmeyi ken-
disine görev edinen ABD-İngiltere ikilisi,
17 Nisan itibarıyla İsrail’in doğrudan
İran’ı hedef alacağı bir misilleme saldı-
rısını engelleyemeyeceklerini de dün-
yaya ilan ettiler. Filistin halkını kaderiyle
baş başa bırakanlar, 1991 yılında Ku-
veyt’teki Irak işgalini sona erdirmek
bahanesiyle çıktıkları yolculukta olduğu
gibi, Orta Doğu’yu yeni bir ateş çemberi
ile kuşatacak eyleme yeşil ışık yaktılar.
İsrail’in 20 yıldır arzu ettiği şekilde
doğrudan İran’ın nükleer tesislerini he-
def alması durumunda bu saldırısının
karşılıksız kalacağını hayal etmek de
olaylar bu safhaya ulaşırsa ABD’nin bu
çatışmaya doğrudan dahil olmayacağını
düşünmek de saflık olur. Küresel eko-
nomi üzerindeki hakimiyetini yitirmenin
eşiğine yaklaşan ABD-İngiltere ikilisinin
1946 yılında olduğu gibi küresel ra-
kipleriyle İran üzerinden bir hesaplaş-
maya giriştiği ve bu hesaplaşmayı ko-
laylaştırması için de İsrail’in mağduri-
yetini uluslararası topluma pazarladığını
söyleyebiliriz.

[Gazeteci Mehmet A. Kancı,
Türk dış politikası üzerine ana-
lizler kaleme almaktadır.]

G

En vahim nokta, Ne-
tanyahu ve güvenlik

kabinesinin sığınakta-
ki toplantı fotoğrafları

kullanılarak Filistin
halkından daha mağ-
dur ilan edilmesiydi.

İsrail’in “konforlu mağduriyeti!”
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Nikaragua’nın Ankara
Büyükelçisi Silva:
Kendimi neredeyse
evimde hissediyorum

olis önce
GWU’nun bah-
çesine çadır ku-

ran protestocu öğrencilere mü-
dahale ederek kampüs dışına
çıkarmak istedi. Öğrencilerin
direnmesi üzerine üniversite
kampüsü içindeki bahçeyi de-
mir bariyerlerle abluka altına
alarak giriş ve çıkışları engel-
ledi. Bahçede mahsur kalan
öğrencilere diğer arkadaşları
ve bazı öğretim görevlileri ba-
riyerlerin arkasından slogan
atarak destek oldu. Üniversi-
tenin bahçe kısmını demir ba-
riyerlerle çevreleyen kampüs
polisi gösteri yapan öğrenci-
lerin ihtiyaçlarını gidermek
için ana binadaki tuvaletleri
dahi kullanmasına izin ver-
miyor. Bahçeye geçici tuvalet
kuran öğrenciler, tuvalet ge-
reksinimlerini orada karşılıyor.
İçeride mahsur kalan arka-
daşlarına yiyecek ve içecek
getiren diğer öğrenciler, bir
yandan da attıkları sloganlarla
onlara destek oldular. Bası
GWU öğretim görevlileri de
öğrencilerine destek verdi.

George Washington Medya
ve Halkla İlişkiler bölümünde
Kamu Diplomasisi ve Küresel
İletişim Enstitüsü Direktörü
Doç. Dr. William Youmans,
başka üniversitelerdeki mes-
lektaşlarının, öğrencilerine
destek verirken polis şiddetine
maruz kalmasını ve gözaltına
alınmalarını utanç verici bul-

duğunu ifade ederek, şunları
kaydetti: "Protestoculara karşı
aşırı şiddet gösterildiği yerler
oldu. Hem profesörlere hem
de öğrencilere... Ve bu tama-
men istenmeyen bir olay. Buna
hemen bir son vermek gerekir.
Çünkü bu, olayları daha da
tırmandıracak. Bunlar ülke
olarak değerlerimizle ters dü-

şen uygulamalar. Maalesef
üniversite yönetimi korku ile
hareket ediyor. Gerek Kon-
greden, gerek yerel hükumet-
ten, gerekse bağışçılardan bü-
yük baskı görüyorlar. Üniver-
sitemizin temel değeri olan
karşılıklı düşünce alışverişini
desteklemek yerine bunları
yapıyorlar.”

Kampüste mahsur kalan
öğrencilere ABD ordusunda
görev yapmış gaziler de destek
veriyor. Bunlardan biri de eski
bir ABD istihbarat subayı olan
Josephine Guilbeau. Polisin
göstericilere karşı sert tutu-
munun geri teptiğini ifade
eden Guilbeau, "Buradaki in-
sanların sayısı, polis bunu

durdurmak için ne yaparsa
yapsın, daha da artacak. Bu
daha başlangıç." dedi. Kendini
Meredyth olarak tanıtan bir
kadın da öğrencilere annesiyle
destek oluyor. Ona göre Ame-
rikan halkı gençlerin sesine
kulak vermeli. Genç anne
"Üniversiteler bizleri etik ve
ahlaki yönden önderlik ettik-
leri için çok temel bir görev
görüyor. Umarım daha fazla
Amerikalı uyanır ve daha fazla
ölüm görmek istemeyen bu
genç jenerasyona kulak verir.
Daha fazla çocuğun ölmesine
gerek yok. Ben bir anneyim
ve daha fazla ölmüş çocuk
görmek istemiyorum." sözle-
riyle duygulu anlar yaşadı.

ABD'de Filistin'e destek ey-
lemleri her geçen gün yeni
bir üniversiteye yayılıyor. Co-
lumbia Üniversitesi yönetimi-
nin Gazze'deki soykırımı des-
tekleyen şirketlere sağladığı
mali yatırımlara tepki göster-
mek için öğrencilerin, kampüs
bahçesinde başlattıkları oturma
eylemi 10'uncu gününe ulaştı.
Eylemler bu süre zarfında 22
farklı üniversiteye sıçradı ve
her geçen gün yeni bir kam-
püste protesto çadırları kuru-
luyor. ABD'nin başkenti Was-
hington'da eylemcilerin merkezi
haline gelen George Washington
Üniversitesinin bahçesi, Ame-
rikan Dışişleri Bakanlığı Bina-
sına 350 metre mesafede bu-
lunuyor. lWASHINGTON-AA

ABD’den Ukrayna’ya 6 milyar
dolarlık yeni ek askeri yardım
ABD Savunma Bakanı Lloyd
Austin, Ukrayna'ya uzun dö-
nemde 6 milyar dolar değerinde
yeni bir ek askeri yardım paketi
sağlanacağını bildirdi. Austin,
ABD Genelkurmay Başkanı Char-
les Q. Brown ile Pentagon'da
basın toplantısı düzenledi. Video
konferans yoluyla katıldığı Uk-
rayna Savunma İrtibat Grubu
toplantısının ardından konuşan
Austin, "Ukrayna Güvenlik Yar-
dım Girişimi aracılığıyla Ukray-
na'ya ABD endüstrisinden yeni
destek sağlamamıza olanak sağ-
layacak 6 milyar dolarlık ek ta-
ahhüdü duyurmaktan memnu-
niyet duyuyorum." dedi. Austin,
6 milyarlık ek güvenlik yardım
paketinin Ukrayna'nın Patriot
ve NASAMS hava savunma sis-
temleri için kritik önleyicileri,
daha fazla insansız hava aracı
sistemi ve destek ekipmanını,
önemli miktarda topçu mühim-
matını ve havadan karaya mü-

himmat ile bakım ve idame des-
teğini içereceği bilgisini paylaştı.
Ukrayna'ya yapılacak söz konusu
askeri yardım malzemelerinin
ulaştırılmasının ABD’deki üretim
endüstrisinin hızına bağlı ol-
duğunu belirten Austin, bu pa-
ket ile sadece Ukrayna’nın sa-
vunmasına değil ABD’deki en-
düstrinin kapasitesine de yatı-
rım yaptıklarını vurguladı. Aus-
tin, Ukrayna'ya 61 milyar, İsrail'e
26 milyar dolarlık askeri yar-
dımın da yer aldığı toplam 95
milyar dolarlık dış yardım pa-
ketini onaylayan Kongre'ye ve
ABD Başkan'ı Joe Biden'a da
teşekkür etti. Başkan Biden,
bu hafta Kongre’nin her iki ka-
nadından geçerek masasına ge-
len 95 milyar dolarlık dış yar-
dım paketini dün imzalayarak
onaylamış, ardından da Uk-
rayna’ya 1 milyar dolarlık acil
askeri yardım yapılacağını du-
yurmuştu. lNEW YORK-AA

İsrailli hükümet yetkilisine göre
Netanyahu “barış anlaşması
imzalanmasını” engelliyor

Mescid-i Aksa İmam Hatibi ve
eski Kudüs ve Filistin Müftüsü
Şeyh İkrime Sabri, Parlamenterler
Arası Kudüs Platformu 5. Konfe-
ransı'nda yaptığı konuşma nede-
niyle Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan’dan övgüyle söz etti. Ku-
düs Yüksek İslam Heyeti Başkanı
Şeyh İkrime Sabri, yaptığı yazılı
açıklamada, “Türkiye Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın
doğru yolda olan olumlu tutum-
larını takdir ediyoruz. Bu tutumlar,
Filistin davasının adaletine inanan
bir kalpten geliyor.” ifadelerini
kullandı. Şeyh Sabri, Türkiye’nin
Filistin davasına ilişkin diplomatik
ve medya alanında ortaya koy-
duğu faaliyetlerin önemli oldu-
ğuna dikkati çekerek, Filistin hal-
kının haklarını ve Mescid-i Aksa'nın
İslami statüsünü koruyan adım-
ların artırılması çağrısında bulun-
du. Filistin halkına yönelik saldırıyı

durdurmak ve İsrail'i soykırım sa-
vaşından caydıracak bir İslam bir-
liği oluşturmak için Arap ve İslam
dünyasını Türkiye ile işbirliği yap-
maya davet eden Şeyh Sabri, İs-
rail'in, Filistin halkına karşı bu
savaşında ABD ve Batı’nın sınırsız
desteğinden yararlandığına vurgu
yaptı. Şeyh Sabri, Arap ve İslam
ülkelerinin İsrail’e destek veren
ülkelere her türlü baskıyı yap-
maları gerektiğini belirterek dün-
yanın dört bir tarafında Filistin
halkına destek amacıyla gösteri
düzenleyen halkları selamladı. İs-
rail’in yalanlarını ve suçlarını or-
taya çıkarmak için her türlü çabayı
gösteren aktivistleri, basın men-
suplarını ve bağımsız karar veri-
cileri de takdir eden Şeyh Sabri,
Filistin halkının İsrail ve mütte-
fiklerinin yürüttüğü savaş karşı-
sında gerçek bir destek olmaksızın
direndiğini kaydetti. lKUDÜS-AA
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İsrailli üst düzey hükümet
yetkilisi, Başbakan Binyamin
Netanyahu’yu Gazze’deki Fi-
listinli gruplarla anlaşmaya
yanaşmamak ve anlaşma im-
zalanmasını engellemekle
suçladı. İsrail devlet televiz-
yonu KAN'a konuşan ismi
açıklanmayan yetkili, "Ne-
tanyahu, kesinlikle anlaşmaya
varmak istemiyor, zorluk ve
engel çıkartıyor." dedi. "Ge-
lecek birkaç gün içinde (Fi-
listinli gruplarla) bir anlaş-
maya varmanın mümkün ol-
duğuna" dikkati çeken İsrailli
yetkili, Başbakan Netanyahu,
anlaşma sürecini engellemek
amacıyla (Mısır tarafının ha-
lihazırdaki teklifi dışında)
kapsamlı bir anlaşma üze-
rinde çalışılmasını istedi." id-
diasında bulundu. İsrailli gü-
venlik birimlerinin Gazze’deki
İsrailli esirlerin kurtarılması
için bu anlaşmanın son fırsat

olduğuna inandıklarını be-
lirten yetkili, İsrailli güvenlik
kurumları ve çoğu siyasi ku-
rumun, Mısır’ın yeni önerisine
yeşil ışık yakmak istediğini
ileri sürdü. İsrail’de muhalefet,
Netanyahu’yu "siyasi sebep-
lerden dolayı" Filistinli grup-
larla anlaşmaya varılmasını
engellemekle suçluyor. Mısır,
Katar ve ABD, Gazze Şeri-
di'nde ateşkes anlaşmasına
varılması, iki taraf arasında
esir ve tutukluların değişimi
amacıyla İsrail ile Hamas ara-
sında aylardır dolaylı müza-
kereler yürütüyor. Hamas’ın,
İsrail saldırılarının sonlandı-
rılması, İsrail ordusunun Gaz-
ze Şeridi’nden çekilmesi ve
Filistinlilerin Gazze Şeridi’nin
kuzeyine geri dönmeleri ta-
leplerinin Tel Aviv yöneti-
mince reddedilmesi nedeniyle
görüşmeler henüz sonuçla-
namadı. lKUDÜS-AA

Nikaragua'nın ilk Ankara Büyükelçisi
Tatiana Daniela Garcia Silva, yeni
görev yerindeki yaşantısına ilişkin
"Kendimi neredeyse evimde hissedi-
yorum." dedi. Silva, Türkiye'deki gör-
evine başlamasının ardından AA mu-
habirine açıklamalarda bulundu. He-
nüz iki aydır Ankara'da olduğunu
söyleyen Silva, Ankara'daki sosyal
hayatına yönelik sorulan soruya,
"Yani sosyal bir hayatım var diyebilir
miyim, bilmiyorum. Geldikten kısa
bir süre sonra çalışmaya başladım.
Birçok insanla tanıştım, diplomatlarla,
devlet kurumlarından ve Dışişleri
Bakanlığından insanlarla. Çok fazla
iş vardı ama çok da misafirperver-
lerdi." dedi. Silva, Ankara insanının
çok yardımsever olduğunu vurgula-
yarak "Bu, gerçekten ilk günden beri
takdir ettiğim bir şey. Bu, en şaşırtıcı
şey." diye konuştu. Büyükelçi Silva,
Türkiye'de sokaklarda iyi beslenen
kedi ve köpekleri görmekten de keyif
aldığını dile getirdi. Türkiye ve Ni-
karagua'nın diplomatik ilişkilerinin
yaklaşık 74 yıla dayandığını kaydeden
Büyükelçi Silva, "Gördüğünüz gibi
ilk defa bir büyükelçilik açtık. Hü-
kümetimiz, (Devlet) Başkanımız Da-
niel Ortega ve Başkan Yardımcımız
Rosario Murillo, Türkiye ile ilişkilere
çok önem veriyor." ifadelerini kullandı.
Silva, Türkiye'de bir büyükelçilik aç-
manın ülkesinin uzun zamandır gün-
deminde olduğunu belirterek "Tür-
kiye'nin de bu konuya ilgi duydu-
ğundan eminim." değerlendirmesini
yaptı. Nikaragua ve Türkiye arasında
farklı düzeylerde ziyaretler yapıldığını
anlatan Silva, son yıllarda Nikara-
gua'dan çok sayıda resmi heyetin
Türkiye'yi ziyaret ettiğini hatırlattı.
Silva, Nikaragua Dışişleri Bakanı
Denis Moncada'nın da Ankara ve İs-
tanbul'a ziyaretlerde bulunduğunu
ve farklı konferanslara katıldığını,
söz konusu ziyaretlerin verimli geç-
tiğini söyledi. Açılan yeni büyükelçilik
sayesinde iki ülke ilişkilerini daha
da geliştirmeyi ümit ettiğini dile ge-
tiren Silva, şubatta Nikaragua'da
Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı
Başkanlığından (TİKA) bir heyeti
ağırladıklarını ve bu ziyareti takdir
ettiklerini ifade etti. lANKARA-AA
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Mescid-i Aksa İmamı ve Filistin
Müftüsü Sabri’den Cumhurbaşkanı
Erdoğan’ın Filistin vurgusuna övgü

İsrail ordusu, Beyt Lahiya’daki su kuyularının yüzde 70’ini tahrip etti

P ABD’nin başkenti Washington’da bulunan George Was-
hington Üniversitesinin (GWU) bahçesinde Amerikan yöne-
timinin İsrail’e verdiği desteği protesto eden üniversite öğ-
rencileri, eylemlerine polis ablukası altında devam ediyor.

Washington’daki üniversite öğrencilerinin
eylemi polis ablukası altında sürüyor
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İsrail ordusunun, Gazze Şeridi'nin
kuzeyindeki Beyt Lahiya'da su
kuyularının yüzde 70'ini tahrip
ettiği belirtildi. Beyt Lahiya Be-
lediye Başkanı Ala el-Attar yaptığı
açıklamada, Beyt Lahiya'nın alt
ve üst yapısının savaşın başından
bu yana büyük zarar gördüğünü
söyledi. Saldırılarda zarar gören
yapılara ilişkin bilgi veren Attar,
İsrail ordusunun, Beyt Lahiya'yı
besleyen su kuyularının yüzde
70'ini, kanalizasyon ağının ise
yüzde 50'sini tahrip ederek insani
bir krize neden olduğunu ifade
etti. Attar, belediye ana ve ek

binaları, dükkanlar ve alışveriş
merkezleri, sokaklar ve anayol-
ların saldırılarda büyük zarar
gördüğünü, ağır iş makineleri
ile temizlik hizmetinde kullanılan
araçların yüzde 95'inin kullanı-
lamaz hale geldiğini aktardı.
İsrail, tarım
sektörünü de vurdu

Attar, İsrail'in, Gazze'nin birinci
derece gıda tedarikçisi konu-
mundaki Beyt Lahiya'da tarımın
yanı sıra balıkçılık ve sanayiyi
de yok ettiğini dile getirdi. Bele-
diyenin, kısıtlı imkanlara rağmen,

minimum düzeyde de olsa hiz-
met sunmaya devam ettiğini
söyleyen Attar, cadde ve sokak-
larda büyük çöp yığınları oluş-
tuğunu, kanalizasyon sularının
yollara aktığını ve bunun da cilt
ve solunum yolu hastalıklarının
yayılmasına neden olduğunu
kaydetti. Su kuyuları, kanalizas-
yon pompaları ve çöp kamyon-
larının çalışması için yakıta ihtiyaç
duyduklarını belirten Attar, ulus-
lararası kuruluşlar, Uluslararası
Kızılhaç Komitesi ve Filistin Sular
İdaresine yakıt tedarik etme çağ-
rısında bulundu. Attar ayrıca be-

lediyenin, çalışmalarını tam an-
lamıyla yürütebilmesi için eks-
kavatör, kamyon ve buldozer
gibi ağır makinelere ve sıcaklık-

ların artmasıyla çoğalan sivrisi-
neklerle mücadele için gerekli
malzemelere ihtiyaç duyduklarını
ifade etti. lGAZZE-AA
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Türkiye Futbol Federasyonu
(TFF) Futbol Gelişim Direk-
törlüğü tarafından düzenlenen
antrenör eğitim programları-
nın nisan ayı faaliyetleri ta-
mamlandı. Federasyondan ya-
pılan açıklamaya göre UEFA
A 26, UEFA B 43-44-45-46
gruplarının ilk aşama eğitimleri
Antalya'da gerçekleştirildi.
Programlara katılan aday an-
trenörler ikinci etaplar başla-
yana kadar kulüplerde prog-
ram konularıyla ilgili pratik
yaparak staj dönemlerini ta-
mamlayacak. Öte yandan çev-
rim içi eğitimlerle aday an-
trenörlerin gelişim süreçleri
de yakından takip edilecek.
Eğitimcilerin rehberliğindeki
aday antrenörlerin ara süreç-
lerde kendilerine gönderilen
saha konularını grup ve bi-
reysel çevrim içi toplantılar

ile güncellemeleri sağlanacak.
Aday antrenörler, staj dönemi
süresince antrenör eğitim prog-
ramı dahilindeki saha konu-
larını kulüplerde deneyimleme
imkanı bulacak ve çalışmalar
esnasında yaptıkları video çe-
kimleri sonrası yine antrenör
eğitimcileri eşliğinde "fonksi-
yonel", "dar alan" ve "oyunun
bölümleri" formatlarındaki ko-
nularla ilgili sunum gerçek-
leştirecek. Saha çalışmalarında
yaş gruplarına göre piyon
oyuncuların destek verdiği eği-
tim programları, "Gerçek Te-
melli", "Akıcı Oyun İçinde" ve
"Aday Antrenör Odaklı" olarak
oluşturulan yeni metodoloji
çerçevesinde düzenleniyor.
TFF Futbol Gelişim Direktörü
Oğuz Çetin, programların iç-
eriği ile ilgili "Birinci etaba
gelmeden önce zoom eğitim-

leri ile programa hazırlanan
aday antrenörler, ilk aşamada
saha çalışmalarında beceri,
fonksiyonel ve dar alan oyun
formatlarında eğitim alıyor.
Tamamen aday antrenör odak-
lı olan saha çalışmalarında
adaylar kendi oyun kurguları
ve felsefeleri üzerinden özgür
bir şekilde uygulamalarını ger-
çekleştiriyor." değerlendirme-
sinde bulundu. Teorik eğitim-
lerle uygulamalı grup çalış-
malarının interaktif bir şekilde
yapıldığına dikkati çeken Çe-
tin, "İki etap arasında aday
antrenörler saha çalışmalarını
staj yaptıkları kulüplerde uy-
gulama şansı yakalıyor. Kayıt
altına aldıkları çalışmaları,
antrenör eğitimcilerimiz eş-
liğinde online toplantılarla
değerlendiriliyor." ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA

Okan Buruk: “Büyük
rekorlara imza atıyoruz”
Galatasaray Teknik Di-
rektörü Okan Buruk, Y.
Adana Demirspor galibi-
yetinin ardından yaptığı
açıklamada “Büyük re-
korlara imza atıyoruz.
Daha büyük rekorlar ve
başarılar bizi bekliyor.
Bunun mutluluğunu ya-
şıyoruz” dedi. Trendyol
Süper Lig’in 34. hafta-
sında Galatasaray dep-
lasmanda Y. Adana De-
mirspor’u 3-0 mağlup
etti. Maç sonu basın top-
lantısında konuşan Ga-
latasaray Teknik Direk-
törü Okan Buruk, Adana
deplasmanının zorlu ol-
duğunu belirterek, “Ada-
na deplasmanı birçok ta-
kım için çok zordur. Maç
öncesi muhteşem bir ko-
reografi vardı. Maç at-
mosferi çok güzeldi. Oyu-
na bakacak olursak da
bizlerin ofansif anlamda
çok kolay pozisyon üret-

tiğimiz oyunlardan biriy-
di. Oyun içerisinde raki-
bimizin de çok net po-
zisyonları vardı. Kapta-
nımız Muslera kendisi bir
rekora imza attı. Galata-
saray’ın kazandığı 3 pu-
anda önemli bir rolü var-
dı. Rakibimize verdiğimiz
pozisyonlardan dolayı
mutlu değilim. Bugün bu-
radan ayrılırken 7 puan
önde ayrılıyoruz. Bir son-
raki maça da hazırlanır-
ken rakiplerimizin maç-
larını da bekleyeceğiz.
Kendi rekorumuzu geçtik,
benim ve oyuncularım
açısından çok önemli.
Herkese teşekkür ediyo-
rum. Hep beraber bu re-
korları kırıyoruz. Büyük
rekorlara imza atıyoruz.
Daha büyük rekorlar ve
başarılar bizi bekliyor.
Bunun mutluluğunu ya-
şıyoruz” ifadelerini kul-
landı. lİSTANBUL-İHA

TFF’nin antrenör eğitim programlarının
nisan ayı faaliyetleri sona erdi
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Real Madrid, Arda Güler’in
golüyle Real Sociedad
deplasmanında kazandı

Real Madrid Teknik Direktörü Carlo Ancelotti,
Arda Güler'in gelecek sezon başka takıma
kiralık gönderileceğine dair İspanyol basınında
son haftalarda çıkan haberleri yalanlayarak
Türk futbolcunun takımda kalacağını söyledi.
Ancelotti, ilk defa ligde ilk 11'de şans verdiği
Arda Güler'in golüyle deplasmanda Real So-
ciedad'a karşı aldıkları 1-0'lık galibiyetin ar-
dından basın toplantısı düzenledi. İtalyan
teknik adam, Arda ile ilgili gelen sorulara
"Hepsinin iyi oynadığına inanıyorum. Arda,
Fran Garcia ve diğerleri. Sahada iyi bir oyun
ve bağlılık ortaya koydular. Arda bir gol attı
ve gelecekte bizim için çok önemli bir futbolcu
olacak. Arda gelecek yıl bizimle burada kalacak."
dedi. "Arda'nın olağanüstü bir yeteneği var."
değerlendirmesini yapan Ancelotti, "Çok iyi
çalıştı. Daha önceden de ilk 11'de oynayabilirdi
çünkü çok iyi antrenmanlar yapıyor ama çok
genç ve yavaş yavaş baş aktör olarak sahneye
çıkacaktır." diye konuştu. lMADRİD-AA

Ancelotti: Arda gelecek yıl
bizimle burada kalacak

İspanya 1. Futbol Ligi'nin (La Liga) 33. haf-
tasında lider Real Madrid, Arda Güler'in
golüyle deplasmanda Real Sociedad'ı 1-0
mağlup etti. Real Madrid'de ilk sezonunu
geçiren, son 5 karşılaşmada forma şansı
bulamayan ve ilk defa bir La Liga maçında
ilk 11'de sahaya çıkan Arda Güler, 29. daki-
kada attığı golle takımına 3 puanı getirdi.
Sağ kanattan Dani Carvajal'ın pasında, de-
fanstaki Zubeldia'nın hatasını iyi değerlen-
diren Arda, güzel bir şutla topu ağlarla bu-
luşturdu. Türk futbolcu, bu sezon La Liga'da
10 Mart'taki Celta Vigo maçından sonra
Real Madrid formasıyla ikinci golünü Real
Sociedad'a attı. Arda'nın ilkinde olduğu gibi
ikinci golünü de sağ elini kalbine götürerek
ve sol işaret parmağını havaya kaldırarak
kutlaması ve bu hareketi sembolü haline
getirmesi dikkati çekti. Karşılaşmanın 15.
dakikasında kendisine faul yapıldığı gerek-
çesiyle hakeme yaptığı itirazdan dolayı sarı
kart gören Arda, 68. dakikada yerini Vinici-
us'a bıraktı. İspanyol basını karşılaşmayla
ilgili internet sayfalarında yaptığı yorumlarda,
"Arda Güler, Real Madrid'i sırtlıyor", "Mad-
rid'in en iyisi Arda", "Madrid'in gelecek vaat
eden Türk'ü kendini gösterdi" ifadelerini
kullandı. lMADRİD-AA
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alatasaray Kulü-
bü Başkanı Dur-
sun Özbek,  sarı-

kırmızılı kulübün Lütfi Kırdar
Uluslararası Kongre ve Sergi
Sarayı Anadolu Oditoryu-
mu'nda düzenlenen yıllık ola-
ğan bütçe toplantısında açık-
lamalarda bulundu. Faaliyet-
lerini anlatan Özbek, "Cum-
huriyet'in 100. yılında Gala-
tasaray Kulübü Başkanı olarak
görev yapmaktan büyük bir
gurur ve mutluluk duydum.
Arkadaşlarımla bize emanet
ettiğiniz bu onurlu görevi en
iyi şekilde yerine getirmeye
çalıştık. Kimi zaman zorlan-
dığımız günlerimiz, uykusuz
gecelerimiz oldu. Ancak Ga-
latasaray'ımız için çalışmaktan
hiç yorulmadık. Bu süreçte
bizi ayakta tutan şey sizin ver-
diğiniz destekti. Galatasaray'ın
birlik ve beraberlik için neleri
başarabileceğini gösterdiğimizi
düşünüyorum. Bu birlik ve
beraberliğe bir parça bile kat-
kım varsa benim için çok de-
ğerlidir." diye konuştu. Sarı-
kırmızılı kulübün başkanı, se-
çimin yaklaştığını hatırlatarak,
"25 Mayıs'ta seçimli olağan
genel kurulumuz var. Önü-
müzdeki dönemde bu onurlu
göreve yeniden adayım. Ye-
niden seçilirsem başardıkla-
rımızın daha fazlasını yapmak
için hiç durmadan çalışaca-
ğım." ifadelerini kullandı. Kür-
süden inen başkan Özbek,
üyeler tarafından ayakta coş-
kuyla alkışlandı. 
"Amacımız Galatasaray'ın
yarınlarını da sağlama
alacak bir denge
yaratmak"

Galatasaray Kulübü Başkanı
Dursun Özbek, sarı-kırmızılı
kulübün geleceği için dengeli
ve sürdürülebilir bir finansal
yapı kurmak istediklerini söy-
ledi. Başkan Özbek, sarı-kır-
mızılı kulübün Lütfi Kırdar
Uluslararası Kongre ve Sergi
Sarayı Anadolu Oditoryu-
mu'nda düzenlenen yıllık ola-
ğan bütçe toplantısında ko-
nuştu. Dursun Özbek, yaklaşık

22 ay önce seçildiğini hatırla-
tarak, "Göreve gelmeden ça-
lışma arkadaşlarımla projele-
rimizi anlatmış ve sözler ver-
miştik. Bugün karşınızda bu
sözlerin büyük bölümünü ye-
rine getirmenin gururu ve
mutluluğuyla bulunuyorum.
Bu dönemde Galatasaray'ın
birlik ve beraberlik içinde ha-
reket ettiğinde neleri başara-
bildiğini herkese gösterdiğimizi
düşünüyorum." dedi.

Görev sürelerindeki faali-
yetleriyle ilgili bilgi veren Öz-
bek, "Yönetim olarak koydu-
ğumuz hedeflerden uzaklaş-
madan ama ayağımızı yorga-
nımıza göre uzatarak bir plan-
lama yaptık. Bu görevin üye-
lerimiz tarafından bize emanet
edildiğini hiçbir zaman unut-
madık. Amacımız sadece bu-
günü düşünen değil, Galata-
saray'ın yarınlarını da sağlama
alacak bir denge yaratmak,
kulübümüzü sürdürülebilir bir
finansal yapıyla geleceğe ha-
zırlamaktır. Normalde faali-
yette artı veren bir bütçemiz
var. Yasanın bize verdiği hak
olan stopaj iadesinin amatör
şube ve altyapı harcamalarında

kullanılmasının katkılarıyla bu
noktaya geldik. Ancak kulü-
bümüzün Sportif AŞ'ye borçları
nedeniyle bütçemizi alt top-
lamda eksi rakamla onaya su-
nacağız." ifadelerini kullandı.

Sarı-kırmızılı kulübün baş-
kanı, sponsorluk ve reklam
gelirlerindeki artışa değinerek,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Sahip
olduğumuz sportif başarıyı
daha da yukarı çıkarmak için
kulübümüzün gelir kaynakla-
rını çeşitlendirmemiz şart. Büt-
çedeki eksi rakamı yeni spon-
sorluk ve gelir kalemleriyle
kontrol altında tutmamız ge-
rekiyor. Bu yöndeki gayretle-
rimiz meyvelerini vermeye baş-
ladı. 2023-2024 döneminde
toplam sponsor, reklam veren
ve lisans geliri, 20,2 milyon
avrodan 57,6 milyon avroya
yükseldi. Kulübümüzün spon-
sor ve büyük reklam veren sa-
yısı son 9 ayda 34'ten 48'e
yükseldi. Lisans gelirimiz 6
milyon liradan 32 milyon liraya
yükseldi. Yapılan çalışmaların
umut verici olduğunu düşü-
nüyorum. Yine de Galatasa-
ray'ın sahip olduğu potansiyel
düşünüldüğünde yapılması ge-

reken daha çok şey var. Kulü-
bümüzün son dönem başarı-
ları, doğru bir planlamayla
mağazacılık gelirlerine dön-
üştü. GS Store ile rekor satış
rakamlarına ulaştık. Son 10
aylık ciromuz 1,5 milyar liraya
ulaştı. 100. yıl formalarımız
başka takım taraftarları tara-
fından da beğeniliyor. Bu se-
zonu yaklaşık 700 bin forma
satışıyla kapatma hedefimiz
var. Önümüzdeki sezon hede-
fimiz 1 milyon adet. Şampi-
yonluğumuzu 100. yıl forma-
sıyla kutlayacağımıza inanı-
yorum." Dursun Özbek, amatör
branşların sportif durumları,
devam eden projeler, finansal
ve idari faaliyetlerini anlattı.
Başkan Özbek'ten
Erden Timur'a destek

Galatasaray Kulübü Başkanı
Özbek, Sportif AŞ Başkan Ve-
kili Erden Timur'un başarılı
olduğu için hedef gösterildi-
ğini, haksızlığa uğradığını ileri
sürdü. Türkiye Cumhuriye-
ti'nin 100. yılında futbolda
Süper Lig şampiyonluğunu ve
TFF Süper Kupa'yı kazandık-
larını hatırlatan Özbek, "Gazi

Mustafa Kemal Atatürk'ün bize
emanet ettiği Cumhuriyet'imi-
zin 100. yılında kazandığımız
şampiyonluğun üzerine 7 Ni-
san'da 100. yılın Süper Ku-
pa'sını da kazandık. Yarın genç-
lerimiz Cumhuriyet'in 100. yı-
lına dönüp baktığında Gala-
tasaray'ımızın başarılarını gö-
rüp gururlanacaktır. Bu ku-
payla tarihimizde 60. büyük
kupayı alarak başkalarının ha-
yal edemeyeceği bir sayıya
ulaştık. Bu büyük gururda
emeği olan Okan hocamıza,
ekibine, tüm futbolcu kardeş-
lerime ve geçmiş dönemde
kulübe hizmet veren herkese
teşekkür ediyorum. Önemli
bir teşekkürü de Sportif AŞ
Başkan Vekili Erden Timur
kardeşime ayırıyorum. Birlikte
çıktığımız yolda elinden gele-
nin en iyisini Galatasaray için
yapmaya çalıştı. Sırf başarılı
oluyor diye birileri tarafından
hedef gösterildi, haksızlığa uğ-
radı. Galatasaray için yaptıkları
ve bundan sonraki yapacakları
için kendisine teşekkür edi-
yorum. Önümüzdeki dönemde
de sevgili Erden'in Galatasa-
ray'a hizmete devam edece-
ğinden eminim." diye konuştu.
Ali Sami Yen Spor Komplek-
si'ndeki gelişmelere değinen
Özbek, "Stat kapasitemizi 53
bin 798'e çıkardık. Satılabilir
loca sayımızın artırmamızla
senelik yaklaşık 6 milyon do-
larlık katma değer oluşturduk.
Seçim döneminde verdiğimiz
sözlerden en önemlisi Türkiye
Bankalar Birliği (TBB) anlaş-
masından çıkmaktı. Galata-
saray Kulübü bu konuda ha-
zırlıklarını son aşamaya getirdi.
Dönemimiz bitmeden sözü-
müzü tutarak yeni yönetimin
TBB borcundan kurtulmuş bir
şekilde göreve başlamasını is-
tiyoruz. Başarılı olursak Ga-
latasaray, üzerindeki finansal
baskıdan kurtulmuş, tünelin
sonundaki ışığa ulaşmış ola-
cak." değerlendirmesinde bu-
lundu. lİSTANBUL-AA

G

Galatasaray’da Dursun Özbek
YENİDEN BAŞKANLIĞA ADAY

Galatasaray Kulübü Başkanı Dursun Özbek, yaklaşık 1 ay içinde yapılacak
olağan seçimli genel kurulda yeniden başkanlığa aday olduğunu söyledi.

28İTTİFAK11.qxp_Layout 1  27.04.2024  12:47  Page 1



rguvan ağacının
çiçekleri, aynı
zamanda mey-

vesidir. Çiçekleri çiğ ya
da yağda kavrularak ye-
nir. Erguvanın yaprakla-
rını da çok lezzetlidir.
Bu güzel çiçeğin kökle-
rinden boya elde edili-
yor.Erguvan şerbeti günümüzde
yapımı pek bilinmese de bu
şerbetin tarihi ötelere
dayanır.Eski tıbba göre tabiatı
soğuk ve kuru olduğundan
erguvan şerbeti sarhoşu
ayıltır, mahmurluğu
giderir, zindelik verir.
Bu şerbet Osmanlı,
Selçuklu ve Arap
m u t f a ğ ı n d a
önemli bir yere
sahipti.Erguvan-
dan yapılan re-
çelin tadını da
hiçbir meyve ve
bitki de bulamaz-
sınız. Erguvan re-
çeli, Osmanlı mut-
fağının meşhur tat-
lılarından su muhalle-
bisiyle birlikte servis edil-
mesi büyük bir inceliktir. Os-
manlıca yemek kitabı tarifleri
arasında salata içinde erguvan
kullanıldığı bilgisine rastlamış-
tım. Mevsiminde salata sosu
olarak çok lezzetli olduğunu
söyleyeyim. Erguvan ağacının
çiçek açması, çevre halklar için
sıcak mevsimlerin başlangıcını
haber veren bir simgedir. Bu
sebepledir ki erguvan hem bir
bitki olarak, hem de rengi ba-
kımından onu çevreleyen top-
lumların hayatında.
ERGUVAN, KUTADGU
BİLİG’DE YER ALAN
ON YEDİ ÇİÇEK
İSMİNDEN BİRİDİR

Arapçaya ercuvân biçimin-
de geçen erguvân (ergavân),
Farsça bir kelimedir. Türkçe
de deliboynuz, elguvan, se-
lecek, zazalak adlarıyla da
bilinir. Işık ağacı olarak da
anılan erguvan ağacı Türki-

ye'nin bazı bölgele-
rinde "gelin ağacı" ya
da "gelincik ağacı"
olarak biliniyor.

Erguvan ağacının en
önemli özelliği, aralıklı
ve kalp şeklindeki yap-
raklarının çiçekten

sonra meydana gelme-
sidir. Yaprakları çiçek açtıktan
sonra yeşerir, daha sonra fa-
sulye kabuğu şeklinde ince
ve yassı tohumlar bırakır. Ha-

vaların durumuna göre
nadiren sonbaharda

yine açtığı olur.
Ama ilkbaharda
açtığı gibi ağa-
cın her tarafını
kaplayacak şe-
kilde değil!

Daha ziya-
de çiçekleri-
nin güzelliği
sebebi ile bah-
çe ve parklar-

da süs bitkisi
olarak yetiştirilir.

Farklı kültürlerde
önemli bir yeri olan

erguvan, kendine özgü
olduğu için kendi adıyla anı-

lan rengiyle göz kamaştırdığı
gibi, şairlere de ilham kaynağı
olmuş bir ağaç/çiçektir. Kışın
yapraklarını döken, çiçeklerinin
kendine mahsus rengi olan bir
ağaçtır.Erguvan baharın müj-
decisi kabul edilir.

Orhan Okay: "Eski İstan-
bullular, özellikle Boğaziçi sa-
kinleri cemrelere, nevruza
dikkat etseler de asıl baharın
geldiğine erguvanların çiçek
açmasıyla kani olurlardı. Dev
gibi çamların, çınarların, kes-
tanelerin arasında kaybolmuş-
ken nisan sonlarına doğru
birdenbire çıldıran çiçekleriyle
baharın saltanatını onlar tek
başına yürütür." der.

Refik Halid ise "Erguvan,
Boğaziçi yamaçlarında, güneş
çekildikten sonra batı tara-
fından bir değirmi bulut kop-
muş da yere inmiş ve bir fi-
dana sarılmışa benzer. Sanı-

rım ki, o çiçek, ışıklı ve renkli
bir buğu gibi, kısa bir zaman
geçince eriyip boşlukta kay-
bolacak!" diye tasvir eder.
“ERGUVAN
CEMİYETİ FASLI”

Yüzyıl öncesine kadar Bur-
sa'da bir bahar geleneği olarak
Erguvan Bayramı kutlanmak-
taydı. Ahmet Hamdi Tanpınar:
"Bu topraklarda gülden sonra
bayramı yapılacak tek çiçek
varsa o da erguvandır." de-
mişti. Eskiden bahar; Erguvan
Bayramıyla karşılanırdı. Ki-
tapta bu bayramın öyküsü
şöyle anlatılıyor: "Buharalı
bir çömlekçinin oğlu olan Sey-
yid Ali (Seyyid Şemseddin
Muhammed bin Ali el- Hü-
seyni el Buhari) Medine'dey-
ken rüyasına Hz. Muhammed
girer ve ona, 'Anadolu'ya gidip
hizmetini orada sürdür' der.
Seyyid Ali bunun üzerine Bur-
sa'da yerleşmeye karar verir.
Namı kısa sürede yayılır, Bur-
salılar ona çok hürmet ve mu-
habbet beslerler. Henüz 22
yaşında olan Seyyid Ali, "Emir
Sultan" namıyla anılmaya baş-
lar. Emir Sultan bir süre sonra,
Sultan Yıldırım Bayezid'in kızı
Hundi Hatun'la evlenir, saraya
damat olur. öyle ki, Osmanlı
ordusu artık onun duasını al-
madan sefere çıkmaz olur.
Herkes tarafından çok sevilen
Emir Sultan 1429 yılında hak-
kın rahmetine kavuşur.

Emir Sultan taşradan gelen
bu insanlar Emir Sultan Haz-
retlerini ziyaret ediyorlar, der-
gâhta topluca zikr ediyor, soh-
bet dinliyordu.

Erguvan Faslı, ismiyle ge-
çen bu şenlik, her sene bahar
mevsiminde bir hafta sürü-
yordu. Bu cemiyet, Emir Sul-
tan Hazretlerinin sağlığında
15. yüzyılda başlamış ve 19.
yüzyıl sonuna kadar yaklaşık
dört yüz yıl devam etmiştir.

Evliyâ Çelebi, "Senede bir
defa Emir Sultan Hazretleri-
nin Erguvan Cemiyeti Faslı
olup her taraftan deniz gibi
insanlar toplanır ki, bu kala-
balık cemiyeti anlatmakta ka-
lem âcizdir. Böyle bir cemiyet
ancak Emir Sultan sevgisiyle
olur…" sözüyle anlatır. Tan-

pınar da Erguvan Cemiyeti
Faslı'nı Beş Şehir adlı eserinde
şöyle anlatıyor: "Erguvan şen-
liği, baharın bütün güzelliğiyle
kendini gösterdiği erguvan-
ların rengârenk açtığı gün-
lerde Emir Sultan halife ve
müritlerinin, Osmanlı ülkesi-
nin dört bir yanından kala-
balıklar hâlinde Bursa'da Emir
Sultan dergâhına gelerek, bir
hafta boyunca zikr ü tevhid
icra etmeleri, diğer tekke ve
dergâhları ziyaret ederek soh-
bete katılmalarıdır. Bir hafta
süren bu fasıl çeşitli toplan-
tılar, davetler, şehir gezileri
ve benzeri cemiyetlerle şen-
lenir; bu durum, şehirde bol-
luk, bereket ve meserret ola-
rak algılanırdı."
KENDİ İSMİNİ TAŞIYAN
RENGİYLE ERGUVAN

Süheyl Ünver, erguvanın
Farsça bir renk ismi ve isminin
de rengi olduğunu söyler.

Orhan Okay onu görüşünü
destekler nitelikte erguvanın
rengini şöyle anlatır: "Tepe-
lerde, yamaçlarda, kıyılarda,
köşklerin, yalıların bahçelerin-
de açık mor mu, eflâtun mu,
pembe mi, hayır hiçbiri değil,
o kendi ismini taşıyan rengiyle
erguvanlarla karşılaşırlardı. O
zaman, hilkatin ustalar ustası
ressamının fırça darbeleriyle
bütün Boğaz, göğü ve deniziyle
erguvan olurdu."
ŞİFA KAYNAĞI

Birçok çiçek insan bedeni
ve psikolojisi üzerinde iyileş-
tirici etkilere sahiptir. Kendine
has rengi ve tadıyla erguvan
olumlu duyguları harekete
geçirir. İlkbaharın en hoş ve
ferahlık verici özelliğiyle er-
guvan, insana şifa kaynağıdır.
Erguvan ağacı, birçok kültü-
rün geleneksel tıbbında ve
modern tıpta da önemli bir
yere sahip. Şamanların ergu-
vanı bazı hastalıkların teda-
visinde kullanmışlardır. Tarih
boyunca geleneksel Çin tıb-
bında erguvan ağacının ka-
buğu antiseptik olarak kulla-
nılıyor. Capital Naturalist by
Alonso Abugattas isimli İngi-
lizce yayımlanan bir blog da
erguvanın ABD'li Kızılderili

yerliler tarafından günlük ha-
yatta birçok işlevde kullanıl-
dığına yer veriliyor. Kiyovalar,
ilk tomurcuklarını ilkbaharın
kesin işareti olarak görmek-
teydiler. Karakışı kovup uzak-
laştırmak için erguvanların
çiçeklenmiş dallarını çadırla-
rının kapısına asmaları boşuna
değildir. Alabama kabilelerinin
bu ağacın köklerinden soğuk
sıkım yöntemiyle elde ettikleri
bir özü ateş düşürücü olarak
kullanıyor. Delaware ve Ok-
lahoma yerlilerinin ise bu çi-
çeği hem ateş düşürücü olarak
hem de kusmayı sağlayan
pürgatif bir ilaç olarak kul-
landığı belirtiliyor. ABD Tarım
Bakanlığı Doğal Kaynakları
Koruma Servisi'nin internet
sitesinde Amerikalı yerlilerin
ayrıca erguvan ağacı kabu-
ğunu boğmaca tedavisinde
de kullandığı kaydediliyor.
Erguvan aynı zamanda da-
marları büzücü ve kanamayı
durdurucu bir özelliğe sahip-
tir. Ateş düşürme, dizanteri
ve ishal tedavisinde kullanı-
lıyor. Boğmaca ve tıkanıklık
da dahil olmak üzere ergu-
vanın göğüsten kaynaklanan
şikayetlere iyi geldiği bilini-
yor.Bütün bunların yanında
erguvanın ayrıca kanser te-
davisinde kullanımına dair
araştırmalar da rastlıyoruz.
Johnny Amer, Nidal Jaradat,
Suhaib Hattab, Sara Al-Hihi,
Ra'eda Juma'aa'nın yazdığı
ve European Journal of In-

tegrative Medecine Dergi-
si'nde (Avrupa İntagratif Tıp
Dergisi) yayımlanan bilimsel
bir makaleye göre erguvan
göğüs kanserindeki DNA hüc-
re döngüsünü, antimikrobiyal
ve antioksidan özelliği saye-
sinde engelliyor.Yakılmış ağa-
cının külü vücutta kıl çıkma-
yan bir yere sürülürse, kıl bi-
tirir, ellere yakılırsa kınadan
daha güzel parlak düşermiş.
BU KADAR ÇOK
ŞİFA KAYNAĞI
OLAN ERGUVANIN
ŞERBETİ NASIL
YAPILIR, RECEP
İNCECİK'TEN
ÖĞRENELİM:

Erguvan şerbeti çok bilinen
ve her zaman ulaşılabilen bir
şerbet değildir. Bunu aceleye
getirmemek lazım. En az bir
hafta bir zaman gerekiyor.
Önce güzelce toplayıp sere-
ceksin. Sonra erguvanı gü-
zelce yıkayacaksın. Sonra onu
güzelce ezeceksin. Ondan son-
ra şekerin içinde duracak şe-
ker rengini verecek. Ara ara
tahta kaşıkla ezerek karıştır-
mak lazım. Zahmetli bir iş
ama sonunda nefis bir şerbet
çıkıyor ortaya.Erguvanın ken-
di rayası yeterli içine şeker
dışında başka bir baharat ilave
etmeye gerek yok, ama biraz
daha ekşi olsun isterseniz li-
mon da ilave edebilirsiniz.
Herkese afiyet olsun. 
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Eski çağlardan bu yana başta boğmaca ve göğüs kanseri tedavisinde kullanılan erguvan ve şerbeti... Erguvan'ın eskiden
Türk mutfağında oldukça nadide bir yeri vardı. Erguvan ağacının kabukları ve yapraklarından şifalı çay yapılır. Bu şifalı
çay terleme ile vücuttaki zararlı maddelerin dışarı atılmasına yardım eder.  Kas ağrıları için de iyi geldiği bilinmektedir.

Osmanlının şifalı içeceği; Erguvan şerbeti
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